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Inledning
Vi grundar vår politik i tre solidariteter. Den gröna solidariteten är gränslös och
genomsyrar alla val och beslut Miljöpartiet tar och uttrycks trefaldigt:

● Solidaritet med djur, natur och det ekologiska systemet.

● Solidaritet med kommande generationer.

● Solidaritet med världens alla människor.

Världen befinner sig i ett klimatnödläge som påverkar oss alla. Miljöpartiets politik
går ut på att stoppa utläppen. Vi har sedan 1981 utformat en politik för att vi ska
kunna leva inom planetens ramar, med en hög livskvalitet där alla kan leva ett fritt
liv.

Med ett högerstyre, i Helsingborg, Skåne och Sverige, som tar fram sin politik
tillsammans med ett parti med uttalade klimatförnekare så blir vår roll ännu
viktigare. Därför lägger vi en budget som i detta klimatnödläge tar upp kampen
mot utsläppen.

De senaste åren har medfört stor påfrestning på samhället. En pandemi som
överlappades av krig, både i vårt närområde och längre bort, har fått konsekvenser,
både för mänskliga och ekonomiska värden. Hög inflation har påverkat såväl
hushållen som staden. Nu börjar vi se en ljusning på den ekonomiska horisonten,
samtidigt som säkerhetsläget i världen fortfarande är extremt osäkert.
Sammantaget ställer detta stort ansvar på politiken att presentera lösningar som
hjälper Helsingborgare som nu behöver extra stöd.

Vi gröna är trygga i våra värderingar och inspireras av att visa vägen till ett hållbart
samhälle. Helsingborg har tagit många beslut på vägen mot ett mer hållbart
samhälle, men den fortsatta vägen kan kräva flera tuffa men nödvändiga beslut.

Miljöpartiets utgångspunkt är en skattenivå som garanterar kvalitet i välfärden
och en grön omställning. Vi lägger fram ett överskottsmål som tillåter framtida
finansieringar, utan att tumma på välfärden.

All hållbarhet handlar om tillämpad etik, om hur vi förvaltar våra gemensamma
resurser och vägen till ett hållbart samhälle som ger mening och skapar
livskvalitet. Vi vill visa vägen och ta ansvar.

Sofia Kamlund, Lars Dalesjö, Marcus Friberg, Lena Östholm-Munkberg
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God ekologisk hushållning
God ekologisk hushållning är en viktig del i den ekologiskt hållbara utvecklingen.
Ekologisk hållbarhet över tid innebär att varje generation ska leva inom de
planetära gränserna. Förbrukningen av jordens resurser från en generation får
alltså inte tas från kommande generationer.

Vi lever idag i en ekologisk skuld. Generationer innan oss har tagit av våra resurser
och vi har fortsatt att accelerera förbrukningen av jordens resurser. Vi vet nu att vi
i en rasande fart närmar oss 1,5℃ uppvärmning och om vi ska kunna bromsa
detta så måste varje del av samhället hjälpa till. Om alla skulle leva som vi gör i
Helsingborg i dag hade det behövts strax över tre jordklot.

I Helsingborg har vi höga ambitioner. Vi har satt upp målet att vara klimatneutrala,
alltså att ha nettonollutsläpp av växthusgaser, år 2030. Tillsammans med 99
andra städer i EU är Helsingborg utvalda att gå före i arbetet med att ställa om för
att bli klimatneutrala. För att nå dit krävs mer än avtal med EU, vi måste arbeta
hårdare för att nå målet.

Det är en orimlig livsstil som vi har och vi måste tillsammans ta ansvar för att
produktion och konsumtion hamnar på en nivå som ligger under ett jordklot. Det
behövs en bredare förståelse av vad vårt ekologiska fotavtryck gör med vår miljö
och vårt klimat.

Även om vi har minskat våra utsläpp av växthusgaser med 55 % sedan 1990 så
återstår mycket arbete. Nästan 40 % av utsläppen under 2022 kom från
transporter, där personbilar står för en stor andel. Om politiken menar allvar med
att nå klimatneutralitet till 2030 så måste mer göras.

Miljöpartiet menar allvar och vi lägger därför en budget som verkar för att minska
utsläppen av växthusgaser.

God ekonomisk hushållning
God ekonomisk hushållning är en viktig del i den ekonomiskt hållbara
utvecklingen. Ekonomisk hållbarhet över tid innebär att varje generation ska bära
kostnaderna för den kommunala service som den konsumerar. Kostnader från en
generation får alltså inte skjutas över till kommande generationer.

Stadens inriktningar

I november 2022 beslutade kommunfullmäktige om fyra inriktningar för
mandatperioden som handlar om innovation, trygghet, sysselsättning samt
livskvalitet och klimatneutralitet. Miljöpartiet hade alternativa förslag till
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inriktningar. Vi anser fortsatt att de fem inriktningarna vi presenterade i november
2022 borde vara stadens inriktningar.

Stadens inriktningar för mandatperioden 2023-2026:

● Helsingborg ska vara en stad med hög livskvalitet.
● Helsingborg ska nå klimatneutralitet år 2030.
● Helsingborg ska ha Sveriges bästa välfärd.
● Helsingborg ska upplevas tryggt och vara säkert.
● Helsingborg ska ha en hög sysselsättning där fler kommer i arbete.

Miljöpartiet de Gröna vill:
● Att stadens inriktningar, för perioden 2025-2026, revideras enligt vårt förslag.

Gröna omvärldsspaningar
Klimatomställningen går för långsamt
Mängden koldioxid i atmosfären måste minska. Det gör den inte just nu. Därför
måste fler kommuner, regioner och länder ta ansvar för att visa vägen mot
klimatneutralitet. Helsingborg har höga mål om klimatneutralitet, men åtgärderna
som hittills har vidtagits är inte tillräckliga.

För att nå målen måste alla hjälpa till. Därför måste vi som stad ge förutsättningar
för de förändringar som behövs, från privatperson till näringslivet. Positivt är att
det som är bra för klimatet ofta är positivt ur andra aspekter med. Till exempel så
är det positivt för folkhälsan om fler går och cyklar och det är bra för tryggheten
om vi utvecklar våra stadsdelscentrum så att färre behöver transportera sig och
fler vistas ute i sitt närområde.

Vi ger i denna budget förslag på hur vi ska utveckla en grönare stad. Vi vill
klimatberäkna alla budgetförslag samt alla detaljplaner, så att fullmäktige kan få
ett underlag för klimatpåverkan av sina belsut. Vidare så har vi flera förslag på hur
vi kan utveckla vår stad, vilka alla syftar till att bygga en stad där behovet av
transport minskar. Dessa förslag är tex att använda sig av konceptet
klimatkvarter, 15-minutersstaden och att utveckla våra stadsdelscentrum.

I centrala Helsingborg vill vi se sänkt hastighet för bilar, fler sommargågator och
utreda hur vi till 2030 kan etablera utsläppsfria zoner i centrum. En del i detta är
att vi vill se en kollektivtrafiklinje som går runt centrala Helsingborg, via
parkeringsplatser i utkanten, så att biltrafiken inne i centrum minskar samtidigt
som vi kan bevara tillgängligheten.
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Helsingborgs befolkning växer inte
Efter att under många år haft en stor befolkningstillväxt så hade Helsingborg
under 2023 den lägsta befolkningstillväxten på länge; på 0,22 %, motsvarande 331
personer. Det finns många anledningar till detta. Invandringen till Sverige, och
därmed Helsingborg, är på väldigt låga nivåer, födelseöverskottet är lågt och
samtidigt som flyttnettot in i Helsingborg från övriga Sverige samt från utlandet
är svagt positivt så är det fler som lämnar Helsingborg för övriga Skåne än som
flyttar in till Helsingborg från övriga Skåne.

Figur 1. Förflyttningar till och från Helsingborg under 2023. Källa: SCB.

En stor förändring sker under 2022 och 2023, där fler väljer att lämna Helsingborg.
Särskilt är det i gruppen 20-24 åringar där fler nu väljer att flytta från Helsingborg
än de som väljer att flytta till Helsingborg. Även de åldern 25-39, väljer att lämna
Helsingborg för andra skånska städer. Att det är just den åldersgruppen som
flyttar är inte förvånande, eftersom det är samma åldersgrupper som ligger högst i
inrikesflyttar i landet.

Helsingborgs styrande partier har förklarat detta med att familjer i barnafödande
ålder väljer att lämna Helsingborg för att bosätta sig på billigare orter. Efter att ha
studerat datan från SCB så håller vi inte med styrets analys. Nedan presenteras
flyttdata för de senaste åren.
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Figur 2. Flyttar till (+) och från (-) Helsingborg varje år från 2018-2023. Utvalda orter är de som under
något år i denna tidsperiod varit topp-5 i flyttström. Källa: SCB.

Mellan 2018 och 2023 sker den mesta utflyttningen till Höganäs, Malmö och Lund. Detta
kan vidare ses i tabell 1 nedan.

2018 2019 2020 2021 2022 2023

1 Höganäs (-) Landskrona
(+)

Höganäs (-) Höganäs (-) Höganäs (-) Malmö (-)

2 Malmö (-) Malmö (-) Landskrona
(+)

Ängelholm
(-)

Malmö (-) Lund (-)

3 Landskrona
(+)

Höganäs (-) Malmö (-) Malmö (-) Bjuv (-) Ängelholm
(-)

4 Halmstad
(+)

Stockholm
(-)

Ängelholm
(-)

Åstorp (-) Göteborg (-) Höganäs (-)

5 Klippan (+) Åstorp (+) Hässleholm
(+)

Landskrona
(+)

Lund (-) Göteborg (-)

Tabell 1. Topp 5 kommuner i flyttströmmar till (+) eller från (-) Helsingborg. Källa: SCB.

Vi i Miljöpartiet tror inte att en majoritet av de här flyttarna sker för att hitta billigare
bostäder. För att undersöka detta har vi studerat snittpriserna under de senaste 36
månaderna i de olika orter dit helsingborgare flyttat. Vi har valt ut tre tidpunkter, maj 2021,
maj 2022 och april 2024. Detta redovisas i tabell 2.
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Helsingborg Malmö Lund Höganäs Landskrona Bjuv Ängelholm Åstorp

05-2021
Villa
Radhus
Lägenhet

5,08 mnkr
3,04 mnkr
29 200/m2

7,32 mnkr
4,85 mnkr
35 700/m2

5,68 mnkr
5,46 mnr
46 000/m2

4,76 mnkr
2,95 mnkr*
25 100/m2

3,69 mnkr
2,91 mnkr
26 700/m2

2,2 mnkr
**
12 800/m2

4,08 mnkr
3,55 mnkr
25 900/m2

2,75 mnkr
**
10 300/m2

05-2022
Villa
Radhus
Lägenhet

5,78 mnkr
3,35 mnkr
30 600/m2

6,62 mnkr
4,65 mnkr
37 100/m2

6,95 mnkr
4,53 mnkr
45 900/m2

5,84 mnkr
3,8 mnkr*
36 700/m2

4,03 mnkr
3,94 mnkr
25 800/m2

2,46 mnkr
**
12 00/m2

4,22 mnkr
3,02 mnkr***
26 700/m2

2,68 mnkr
**
11 100/m2

04-2023
Villa
Radhus
Lägenhet

5,12 mnkr
2,99 mnkr
26 500/m2

5,98 mnkr
4,39 mnkr
33 900/m2

6,07 mnkr
4,15 mnkr
39 800/m2

5,63 mnkr
2,83 mnkr
27 300/m2

3,5 mnkr
3,9 mnkr
23 500/m2

2,16 mnkr
**
10 300/m2

4,52 mnkr
3,24 mnkr
27 500/m2

2,4 mnkr
**
8 000/m2

Tabell 2. Snittpris för att köpa villa, par/kedje/radhus eller lägenhet vid tre utvalda tidpunkter i de
skånska kommuner som har störst flyttströmmar till och från Helsingborg. *data från juni 2021
resp 2022. **data saknas. ***data från juli 2022. Källa: Hemnet.

Vi kan i tabell 2 se att snittpriserna skiljer sig stort i Skåne. Vi håller med i styrets analys
om att det säkerligen är så att en del familjer väljer att flytta från Helsingborg till en
mindre ort för att det finns billigare villor där. Men vi tror att det finns betydligt mycket fler
anledningar till Helsingborgs negativa flyttnetto inom Skåne.

För att vidare undersöka flyttmönster för familjer har vi även valt att studera åldrarna 0-4,
5-9 och 10-14 år. I dessa åldrar sker flyttar allt som oftast som en familj och vi tänker
därför att barnens flyttmönster kan berätta om familjers flyttmönster. Detta redovisas i
figur 3. De kommuner som är utvalda i figur 3 är de figurer som ligger topp 5 i in- eller
utflyttning för minst en av ålderkategorierna det specifika året.

Utflyttningen är generellt högst i den yngsta åldern, vilket kan visa att när ett barn fötts är
det högst benägenhet att flytta från Helsingborg. Det ligger nära tillhands att tänka att det
även är det första barnet i familjen som triggar flytten, men det kan vi inte visa med dessa
siffror.

Även om det finns en viss skillnad i vilka kommuner barnen flyttar till, där ett negativt
flyttnetto till Åstorp till exempel är tydligare, så ligger fortfarande kommuner som
Höganäs och Ängelholm högt i utflyttning till.

Priserna i dessa kommuner är förvisso lägre än i Helsingborg, men det är inte jättebilliga
hus där. Det för oss till ett resonemang om att det är annat som får familjer att flytta. Vi
tror bland annat att de mindre kommunerna anses tryggare och lugnare att bo i när man
fått barn.
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Figur 5. Topp 5 nettoflyttning per åldersgrupp mellan Helsingborg och kommun år 2018-2023. Källa:
SCB.
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I figur 4 visar vi en ögonblicksbild över hur det såg ut 2023 för åldersgrupperna 20-29 år
och 30-39 år. Ögonblicksbilden visar det vi redan presenterat. Unga helsingborgare flyttar i
hög grad till Malmö, Lund, Ängelholm och Höganäs.

Figur 4. Topp 10 nettoflyttning mellan Helsingborg och kommun år 2023. Källa: SCB.

Om Helsingborg vill vända denna trenden måste vi fråga oss varför helsingborgare
väljer att flytta till andra städer. Vi i Miljöpartiet tror att en liten förklaring är att
det finns ett större utbud av större bostäder till ett lägre pris i våra
kranskommuner, men att en större förklaring är att det är något annat som
saknas i Helsingborg. Vi tror även att pandemin gav förutsättningar för att bo
längre ifrån sitt arbete och att de som vill bo i en mindre ort nu fått den chansen.

Vi presenterar i denna budget ett antal förslag för att göra Helsingborg till en mer
levande stad. Det tror vi behövs för att utflyttningen ska avstanna. Vi ser att en
upprustning av våra stadsdelscentrum, med etablering av kulturplatser och en
kulturzon på tex Gåsebäck kommer att ge hela staden mer liv. Den som vill ha nära
till mötesplatser ska kunna hitta det även i Helsingborg, men för att komma dit så
behöver vi tänka på ett annat sätt när vi bygger. Vi kan inte enbart fokusera på
småhus, utan behöver framförallt utveckla alla våra områden till levande delar av
staden.

Beredskap i ett förändrat omvärldsläge
De senaste åren har världen mött helt nya utmaningar. Först en pandemi som
skördade liv och försämrade ekonomin, till först en rysk invasion av Ukraina och
ett krig mellan Israel och Hamas. Allt detta påverkar Helsingborg och
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helsingborgare. Som stad behöver vi se till att vi har stödfunktioner som kan fånga
upp och stötta helsingborgare som behöver det.

Vi behöver även se till att vi själva har den beredskap som krävs. Under de senaste
åren har mycket pengar satsats på beredskap. Vi i Miljöpartiet har varit med på de
besluten. Vi saknar dock insikten hos de styrande partierna att jordbruksmarken
runt Helsingborg är viktigt för vår beredskap. Vi har vid flertalet tillfällen yrkat på
att se jordbruksmarken som en resurs för den civila beredskapen, men inte blivit
hörda.

I denna budget fortsätter vi vår kamp, genom att helt ta bort en del av
exploateringen på åkermark som planeras de kommande åren.

Helsingborgs stad som arbetsgivare
Helsingborg ska vara en attraktiv arbetsgivare, där helsingborgarna är väl
representerade. Gemensamt arbetar kommunens medarbetare för att ge
helsingborgarna bästa möjliga service inom det kommunala området.

För att stärka välfärden behöver vi som arbetsgivare vara attraktiva för dagens och
framtidens medarbetare. Det blir vi genom att se varje medarbetares personliga
förmåga och kompetens. Vi ska ha ett kontinuerligt fokus på arbetsmiljö och
kompetensutveckling.

Ett gott ledarskap är en nyckel för en bra och diskrimineringsfri arbetsmiljö.
Jämställdhetsarbete gällande osakliga löneskillnader, arbetsförhållanden och
anställningsvillkor är nödvändigt för att utjämna skillnader på arbetsplatsen. Vi
som stad ska vara ett föredöme i att anställa personer med funktionsnedsättning.

Kommunen behöver som arbetsgivare finna fler vägar för att bidra till ett mer
flexibelt och hållbart arbetsliv. Under pandemin fick vi i stor skala prova att arbeta
platsoberoende. För att vara en attraktiv arbetsplats behöver kommunen fortsätta
sitt arbete med att hitta flexibla arbetsformer, med fokus på att medarbetare ska
trivas, utvecklas och kunna möta helsingborgarna där de är. Kommunens arbete
med förkortad arbetstid och hållbart arbetsliv, såsom modellen 80-90-100, är ett
bra exempel och som behöver utvecklas för fler.

Förutsättningar för stadens ekonomi

Finansiella mål

För att staden ska klara av framtida investeringar behöver vi ha ett ekonomiskt
överskott. Detta är viktigt, för att inte framtida generationer ska behöva låna
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pengar för viktiga investeringar. Vi i Miljöpartiet vet att klimatförändringarna inte
minst kommer att driva på behovet av investeringar i klimatanpassning.

Vi anser däremot inte att ett stort överskott får tumma på kvaliteten i välfärden
här och nu. Det barn som går i skolan nu klarar inte skolan bättre för att vi sparar
inför morgondagens investeringar. Den äldre som bor på ett vårdboende har inte
högre livskvalitet för att vi om några år kan göra stora investeringar. Därför måste
stadens årliga överskott balanseras på ett sätt så att det inte dränerar välfärden.
Vi kan inte heller varken effektivisera eller innovera bort den prisökning som vi
sett senaste åren. Vi måste som politiker våga hålla i för en god välfärd både idag
och i framtiden.

Helsingborg har under många år haft en god ekonomi. Det ska vi fortsätta ha,
särskilt nu när det ekonomiska läget ser ut att förändras. De senaste åren har
stadens överskott i relation till skatteintäkter, statsbidrag och utjämning varit
enligt Tabell 3 och Figur 4.

2019 2020 2021 2022 2023
3,2% 6,6% 7,2% 9,4% 6,9%

Tabell 3. Stadens överskott i relation till skatteintäkter, statsbidrag och utjämning.

Figur 4. Stadens budget och utfall under åren 2018-2023.

Under de kommande åren behöver det budgeterade resultatet uppgå till minst 73
mnkr (0,7 %) för 2025, 109 mnkr (1 %) för 2026 samt 100 mnkr (0,9 %) för 2027 för
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att full kostnad för utbetalning av pensioner intjänade före 1998 ska tas och
balanskravet uppfyllas.

För att uppfylla balanskravet och samtidigt bygga upp välfärden anser Miljöpartiet
att stadens resultat i genomsnitt ska uppgå till minst 1,5 procent av
skatteintäkter, statsbidrag och utjämning. Därför föreslår vi att stadens resultat
för 2025 ska uppgå till 1,5 %. När välfärden har återhämtats bör stadens resultat i
genomsnitt uppgå till 2 %.

Budgeterat balanskrav
Budget

2025
Plan
2026

Plan
2027

Årets resultat inklusive finansnetto 164 164 170

Samtliga realisationsvinster - - -

Realisationsvinster/förluster enligt
undantagsmöjlighet - - -

Orealiserade vinster/förluster i värdepapper - - -
Förändrad pensionsavsättning intjänad före
1998 -73 -109 -100

Summa budgeterat balanskravsresultat 91 55 70

Helsingborgs stad beräknas uppnå balanskravet under budget och planperioden 2025–2027.

För att ge vidare en ekonomi i balans till nästkommande helsingborgare så är det
viktigt att vi nu kan bära många av de kostnader som staden har. Det betyder att
även investeringar behöver kunna finansieras med resultat och avskrivningar. Vi
vill därför se ett mål på minst 75 % självfinansieringsgrad.

Skatteintäkter

Om det vi konsumerar som är dåligt för miljö, klimat och människa fick bära sina
faktiska kostnader hade konsumtionen av dessa minskat kraftigt för länge sedan.
Vi vill ha ett skattesystem som fasar ut det som är dåligt för miljön men behåller
en stabil skattebas för att finansiera vår gemensamma välfärd och
samhällsservice. Det som är bra ska ha låg skatt eller subventioneras och det som
är dåligt ska ha hög skatt.

Miljöpartiet anser att regeringens skattepolitik borde driva ännu mer mot en grön
omställning, samtidigt som den borde stötta de som har det svårast. Tyvärr gör
inte nuvarande regerings politik detta.

I Helsingborg vill vi för året 2025 behålla skattesatsen på 20,21 kr. Det är även
denna skattesats som vi planerar för åren 2026 och 2027.
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Personalkostnader

Personalkostnaderna för nämnderna består i huvudsak av lönekostnader samt ett
schablonmässigt påslag som ska täcka kostnaden för arbetsgivaravgifter,
avtalsförsäkringar och kollektivavtalad pensionskostnad, det så kallade
PO-pålägget.

För 2025 rekommenderar SKR preliminärt ett PO-pålägg på 41,39 procent. Stadens
PO-pålägg för 2024 är 42,75 procent. Med hänsyn till att pensionskostnaderna
förväntas minska så sänker staden PO-pålägget till 41,39 procent för 2025.
Nämndernas ramar justeras med ett belopp som motsvarar den lägre kostnaden
som det kommer att innebära för dem enligt tabellen nedan. Justering görs även
på planeringsramarna för 2026 och 2027.

Nämnd Justering för sänkt PO-pålägg 2025
Barn- och utbildningsnämnden -36,704 mnkr
Vård- och omsorgsnämnden -16,884 mnkr
Stadsbyggnadsnämnden -1,790 mnkr
Arbetsmarknadsnämnden -2,458 mnkr
Socialnämnden -3,898 mnkr
Idrotts- och fritidsnämnden -1,051 mnkr
Kulturnämnden -1,536 mnkr
Fastighetsnämnden -0,531 mnkr
Miljönämnden -0,540 mnkr
Överförmyndarnämnden -0,093 mnkr
Valnämnden -0,005 mnkr
Kommunstyrelsen -3,584 mnkr
Stadsrevisionen -0,052 mnkr
Totalt alla nämnder -69,126 mnkr

PO-pålägget för förtroendevalda sänks från 42,62 procent (2024) till 41,19 procent
för 2025.

Internränta

Varje år fastställer SKR en internränta baserad på kommunsektorns
genomsnittliga upplåningskostnader. För 2025 har internräntan satts till 2,5
procent, vilket innebär att den är oförändrad jämfört med 2024. Helsingborg
räknar med en internränta på 2,5 procent för hela planeringsperioden 2025 – 2027.

Miljöpartiet de Gröna vill:
● Att skattesatsen fastställs till 20,21 kronor.
● Att internräntan för skattefinansierad verksamhet och vatten- och

avloppsverksamhet fastställs till 2,50 procent för 2025
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● Att resultatmålet som andel av skatteintäkter, statsbidrag och utjämning
för år 2025 uppgår till minst 1,5 procent, samt att det för 2026 och 2027
uppgår till minst 1,5 procent.

● Att driftbudgeten för 2025 och flerårsplanen för driftbudgeten 2026-2027
fastställs enligt vårt förslag.

Stadsövergripande

Oceanbadet

Miljöpartiet är positiva till etableringen av ett nytt badhus i Oceanhamnen, det
just nu kallade Oceanbadet. Det är viktigt att badhuset är tillgängligt för alla
helsingborgare och vi kommer att bevaka projektet, såväl utifrån kostnaden för
etableringen av badhuset samt finansieringen av driftkostnaden. Entréavgifter
måste vara sådana att inga grupper stängs ute från badhuset, men driften får
heller inte dränera annan verksamhet i staden.

Badhuset förväntas stå klart 2028. För 2025 finns inga kostnader för projektet i
budgeten.

Resultatöverföring

Syftet med resultatöverföring mellan åren är bland annat att dessa medel ska
användas när behov uppstår för att ge en övergång mellan bokslutsåren för
verksamheterna. Stadens totala ekonomi gynnas av att en nämnds tilldelade
medel för ett specifikt år kan sparas för att användas till värdeskapande åtgärder i
framtiden. Med begränsade ekonomiska resurser är det viktigt att kunna använda
resultatöverföringen för att driva förändrings- och utvecklingsarbete.

Samtidigt gör vi utifrån nu kända ekonomiska förutsättningar bedömningen att
läget inte tillåter att resultatöverförda medel används obegränsat. I tabellen nedan
finns angivna belopp för vad nämnderna har möjlighet att disponera av
resultatöverförda medel under 2025. Om en nämnd önskar använda ett högre
belopp ska kommunfullmäktige godkänna detta.

Nämnd 2025

Barn- och utbildningsnämnden 32,0 mnkr

Vård- och omsorgsnämnden 6,0 mnkr

Stadsbyggnadsnämnden 5,0 mnkr

Arbetsmarknadsnämnden 6,0 mnkr

Socialnämnden 0,0 mnkr

Idrotts- och fritidsnämnden 2,0 mnkr

Kulturnämnden 0,0 mnkr
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Fastighetsnämnden 0,0 mnkr

Miljönämnden 1,5 mnkr

Överförmyndarnämnden 0,0 mnkr

Valnämnden 0,0 mnkr

Kommunstyrelsen 7,0 mnkr

Stadsrevisionen 0,5 mnkr

Totalt 60,0 mnkr

Totalt för 2025 finns 60 mnkr budgeterat för maximalt disponerande av tidigare
års överskott. Samma belopp är preliminärt reserverade för 2026 och 2027.

Tillhandahållande av bostäder, värdeöverföring från
Helsingborgshem
Staden har en lagstadgad skyldighet att tillhandahålla bostäder för vissa grupper.
Myndighetsutövningen inom socialnämnden, vård- och omsorgsnämnden,
arbetsmarknadsnämnden samt fastighetsnämnden har tillsammans omfattande
kostnader för detta ändamål. I lagen om allmännyttiga bostadsbolag § 5;1 ges
ägarkommunen möjlighet att besluta om en årlig värdeöverföring från
allmännyttan till kommunen. Värdeöverföringen ska enligt lagen användas för
”Åtgärder inom ramen för kommunens bostadsförsörjningsansvar som främjar
integration och social sammanhållning eller som tillgodoser bostadsbehovet för
personer för vilka kommunen har ett särskilt ansvar”. Staden har under flera år
beslutat om en värdeöverföring från Helsingborgshem AB till Helsingborgs stad för
att täcka delar av de driftskostnader som årligen uppstår vid tillhandahållandet av
bostäder inom det bostadssociala programmet, boenden enligt lagen om stöd och
service för vissa funktionshindrade (LSS), korttidsboenden och
avlösningsboenden. För 2025 föreslår vi att 25 mnkr överförs från
Helsingborgshem till staden.

Återstående medel för H22

Miljöpartiet har sedan beslutet i kommunfullmäktige i april 2019 varit negativa till
satsningen på H22. Vi anser att för mycket pengar lades på H22-mässan och att
stadens nämnder borde fått och få använda pengarna som låstes till
innovationssatsningar fritt. Även efter genomfört H22 står vi kvar vid samma
åsikt.

Det återstår nu 13 mnkr av de 250 mnkr som budgeterades för H22. De 13 mnkr
finns hos HSFAB. Miljöpartiet vill att de 13 mnkr används för projekt som syftar till
att verka för klimatneutralitet 2030 eller som arbetar med sociala frågor.

Pengarna ska gå till förvaltningar eller till stadens föreningar. För att
förvaltningarna ska få del av pengarna krävs samarbete mellan minst två
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förvaltningar eller med en förvaltning och en av stadens föreningar. Samarbetet
med föreningar sker med fördel genom upprätthållande av IOPer.

Medlen rekvireras från HSFAB och påverkar inte stadens budget. Medlen
disponeras av kommunstyrelsen och stadens biträdande stadsdirektör får i
uppdrag att hantera ansökningsförfarandet.

Sanering på Brandorama
Höga halter av de farliga PFAS-ämnena har uppmätts i Välabäcken. En stor del av
detta utsläpp härleds till Berga Brandstations övningsfält Brandorama och dess
verksamhet.

Helsingborgs Stad har tillsammans med berörda parter RSNV, miljöförvaltningen
(tillsynsmyndighet) arbetat under flera år för att utreda omfattningen. Baserat på
rapportens rekommendation enades alla parter (Tillsynsmyndigheten,
fastighetsförvaltningen, RSNV) om en åtgärd. Denna åtgärd syftar till att minska
spridningen av PFAS till skyddsvärda delar utanför fastigheten och är en
avvägning mellan kostnad och miljönytta. Åtgärden innebär kortfattat nya
hårdgjorda ytor och ledningar inom fältet för att övnings- och regnvatten som
hamnar på ytorna och i ledningarna inte ska ta med och sprida PFAS därifrån.
Parallellt med detta har RSNV fått krav på sig från NSVA att inte sprida några
föroreningar till spillvattennätet i samband med övning på fältet och från
byggnaderna på Brandorama. För övningsfältet krävs sannolikt en
reningsanläggning eller borttransport av uppsamlat spillvatten. För byggnaderna
har fastighetsförvaltningen för avsikt att testa att tvätta rören i stället för att byta
ut dem, vilket annars skulle innebära högre kostnader (uppskattningsvis 100–200
mnkr). För att genomföra åtgärderna föreslås fastighetsnämnden tillföras 37,5
mnkr för 2025 och preliminärt 26,3 mnkr för 2026.

Fastighetsförvaltningen har förhoppningar om att få godkänt av
tillsynsmyndigheten att relina rör, i stället för att byta ut dem på övningsfältet,
vilket skulle spara en del pengar (uppskattningsvis 20 mnkr) men även tid samt
att det även är en mer miljövänlig åtgärd. Om detta alternativ godkänns så
bedöms projektet kunna färdigställas redan vid årsskiftet 2025/2026, om inte
annars under andra halvåret 2026.

Ny modell för beräkning av avkastningskravet för
fastighetsnämnden
Fastighetsnämnden har i uppdrag att ta ut marknadsmässiga hyror från sina
hyresgäster och har således ett utdelningskrav på sin lokaluthyrningsverksamhet
till det gemensamma. I resursfördelningsmodellen sker ingen automatisk
uppräkning av avkastningskravet med hänsyn till att fastighetsnämndens
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intäkter ökar i takt med att staden uppför nya verksamhetslokaler. Årliga
uppräkningar av hyresintäkterna tillsammans med nya hyresobjekt har gett
fastighetsnämnden överskott i verksamheten.

Den nya beräkningsmodellen av utdelningskravet är baserad på nämndens
hyresintäkter minus internräntekostnader. Avkastningskravet är satt till 28
procent, vilket ger en ökning av avkastningskravet med 19,1 mnkr 2025,
preliminärt 29 mnkr 2026 och preliminärt 39 mnkr 2027, jämfört med tidigare
beräkningsmodell. Den nya beräkningsmodellen, som blir en del av
resursfördelningsmodellen, innebär att fastighetsnämnden får ett ökat
avkastningskrav, i nominella tal räknat, när nya hyresobjekt (till exempel nya
vårdboenden) tillkommer. Avkastningskravets nivå kommer att utvärderas under
några år.

IT-infrastruktur
Kommunfullmäktige beslutade den 12 december 2023 (§193, Dnr 00179/2023) att
tidigarelägga en investering avseende stadens IT-infrastruktur och att bevilja
stadens nämnder driftsmedel för 2024 för att täcka driftskonsekvenserna av
denna. I investeringsplan 2025–2031 är hänsyn tagen till den nya behovsbilden och
driftskonsekvenserna per nämnd för 2025 och framåt arbetas in i nämndernas
tilldelning med totalt 7,422 mnkr.

Nämnd 2025
Barn- och utbildningsnämnden 1,200 mnkr
Vård- och omsorgsnämnden 0,533 mnkr
Stadsbyggnadsnämnden 0,158 mnkr
Arbetsmarknadsnämnden 0,154 mnkr
Socialnämnden 0,123 mnkr
Kulturnämnden 0,081 mnkr
Fastighetsnämnden 0,239 mnkr
Miljönämnden 0,015 mnkr
Överförmyndarnämnden 0,019 mnkr
Kommunstyrelsen 4,900 mnkr

Totalt alla nämnder 7,422 mnkr

Räddningstjänst
Sedan 2015 är räddningstjänsterna i Helsingborg, Örkelljunga, Ängelholm och Bjuv
medlemmar i ett gemensamt räddningstjänstförbund. Båstad tillkom som
medlem i förbundet 2024. För 2025 föreslår vi att kommunstyrelsen tillförs 146,1
mnkr för att finansiera medlemskapet i kommunalförbundet Räddningstjänsten
Skåne Nordväst.
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Stadsrevisionen
Stadsrevisionens budget 2025 bereds av kommunfullmäktiges presidium och
omfattas inte av vårt förslag. För att hantera den ekonomiska helheten inkluderas
dock stadsrevisionen i ekonomiska sammanställningar och bilaga 1 (Ekonomisk
tilldelning till nämnder 2025), precis som alla andra organisatoriska delar i
staden.

Miljöpartiet de Gröna vill:

● Att nämnder kan ianspråkta ackumulerat överskott 2024 enligt vårt förslag.
● Att 25 mnkr överförs från Helsingborgshem, enligt § 5;1 lag om

allmännyttiga bostadsbolag, för att täcka del av driftskostnader för
bostäder till personer som Helsingborgs stad har ett särskilt ansvar att
tillhandahålla bostäder för.

● Att fastighetsnämnden tillförs 37,5 mnkr 2025 och 26,3 mnkr 2026 för
sanering och övriga åtgärder på Brandorama.

● Att ändra beräkningsmodellen för fastighetsnämndens avkastningskrav så
att avkastningskravet höjs med 19,1 mnkr 2025 och preliminärt med 29
mnkr 2026 och 39 mnkr 2027.

● Att återstående medel från stadens innovationssatsning, 13 mnkr, ska
kunna användas under 2025 enligt vårt redovisade förslag.

● Att kommunstyrelsen tillförs medel för att finansiera medlemskapet i
kommunalförbundet Räddningstjänsten Skåne Nordväst enligt vårt förslag.
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Förslag till beslut för nämnder
Kommunstyrelsen fattade den 31 januari 2024 ett inriktningsbeslut avseende
2025 års förutsättningar för mål och ekonomi. Miljöpartiet har enbart en ersättare
i kommunstyrelsen och var därmed inte delaktiga i beslutet.

Med utgångspunkt i kommunstyrelsens inriktningsbeslut och nämndernas
inlämnade förslag framlägger vi härmed förslag till inriktning, mål, ekonomisk
tilldelning och specifika uppdrag till nämnder 2025.

Nämndernas ekonomiska tilldelning framgår av bilaga 1.

Preliminär ekonomisk tilldelning för åren 2026 och 2027

Förslag på preliminär ekonomisk tilldelning för åren 2026 och 2027 utgår från en
uppräkning med 2 procent för att möta generell kostnadsutveckling och en
demografitilldelning baserad på befolkningsprognosen från mars 2024. För barn-
och utbildningsnämnden och socialnämnden är uppräkningen högre för att
kompensera för många års nedskärningar. Den preliminära tilldelningen kan
komma att ändras om de ekonomiska förutsättningarna ändras. Det ska särskilt
uppmärksammas att det är val i september 2026 vilken kan påverka budgeten för
2027.

Barn- och utbildningsnämnden
Miljöpartiet vill stärka skolan i Helsingborg. Det är en investering att satsa pengar
på våra barns lärande. Allt börjar med en bra lärare och det är av vikt att lärare får
ett ökat självbestämmande. Grundläggande demokratiska värden och mänskliga
rättigheter är avgörande som värdegrund i skolans arbete. Skolan är den plats där
många barn och unga får med sig normer och beteenden kring relationer som
präglar dem för livet. Lärare behöver vara just lärare och därför är det extra viktigt
att annan personal i skolan finns på plats. Vaktmästare, specialpedagoger,
elevhälsa, och andra personalgrupper måste finnas i skolan. Det är därför med
bestörtning vi ser att de försvinner när skolan tvingas skära ned.

Skolan måste uppfylla skollagen. Därför borde det vara självklart för alla att
närvaron ska stimuleras så att den är 100 % (exklusive giltig frånvaro). Skolan
måste få resurser så att den kan stimulera alla elever att finna sin roll i skolan och
därmed även klara av att under grundskolan nå gymnasiebehörighet. Vi måste
kunna se varje elevs behov och säkerställa att vi kan möta dem.

För att säkerställa att stadens barn och unga får de bästa förutsättningarna för att
forma sin egen framtid så behöver vi se till att de faktiskt är i vår skola och får
med sig ett resultat från grundskolan som ger dem behörighet till
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gymnasieskolan och att de sedan klarar gymnasieskolan på tre år. En viktig del i
detta arbete är att eleverna är närvarande i skolan. Det är avgörande för goda
resultat i skolan att eleverna har en god närvaro i både grundskolan och
gymnasieskolan. En del i detta arbete är också att se till att elevhälsan har tid och
plats för varje elev som behöver den.

Nämndens inriktning
Miljöpartiet de Grönas förslag till inriktning:
Kunskap och lärande är fokus för stadens förskolor och skolor. Alla barn och elever
ska ges förutsättningar att utvecklas och nå målen. Kunskaper i språk, matematik
samt digital kompetens ska stärkas. Särskild vikt ska läggas vid skolans
kompensatoriska uppdrag.

Barn och elever ska känna sig trygga och få stöd i sin personliga utveckling. De
ska få möjlighet att utveckla sin lust att lära och hitta sin inre drivkraft och
motivation. Vi stärker barns och elevers förmåga att omsätta ideér till handling. De
ska rustas för en framtid i förändring, där hållbarhet, respekt för demokrati och
människors lika värde är centrala begrepp.

Nämndens mål
Miljöpartiet de Grönas förslag till mål:

● Skollagen ska uppfyllas. Målet är att alla elever i grundskolan når
gymnasiebehörighet, under 2025 behöver vi nå 86 % som når
gymnasiebehörigheten.

● Andelen elever som klarar gymnasieskolan på tre år ska öka under
mandatperioden. Målet 2025 är att öka med minst 1 procentenhet.

● Skollagen ska uppfyllas. Målet är att alla elever ska vara närvarande i
skolan, under 2025 behöver den höga frånvaron minska med fyra
procentenheter.

Nämndens ekonomiska tilldelning

Ekonomisk tilldelning (mnkr)

Kommunstyrelsens inriktningsbeslut

- Utgångspunkt 2024 4 105,411

- Demografi −6,840

- Uppräkning 3,0 % 122,957

Förslag till ekonomiskt utrymme enligt inriktningsbeslutet 4 221,528

Föreslagna justeringar
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- Demografi, förändring på grund av ny befolkningsprognos −45,001

- Kompensation för demografi 45,001

- IT-infrastruktur 1,200

- Teknisk justering påslag pensioner −26,407

- Justering påslag pensioner, kostnadsneutralitet mot friskolor −10,297

- Ökad kvalitet i förskolan 10,000

- Förstärkt elevhälsa 1,000

- Extra uppräkning till 5 % 82,000

- Återetablera resursskolan 9,000

- Stärk naturskolan 0,500

- Skolfrukost 7,500

Summa föreslagna justeringar 74,5

Förslag ekonomisk tilldelning 2025 4 296,0

Ökad ekonomisk tilldelning 2025 jämfört med 2024 190,613

Procentuell förändring mellan 2024 och 2025 4,6%

Procentuell förändring exklusive justering påslag pensioner 5,5%

Skillnad mot styrets totala tilldelning 95,001

Preliminär ekonomisk tilldelning för åren 2026 och 2027

Planår 2026 4 510,8

Planår 2027 4 646,1

Kompensation för demografi

I stadens beräkningsmodell för ekonomisk tilldelning får nämnderna en
automatisk tilldelning eller minskning beroende på den demografiska
förändringen av staden. Demografin förändras negativt för många av stadens
nämnder under 2025. Helsingborgs skolor har dock under lång tid varit
underfinansierade och en minskning i demografi kommer leda till en ännu sämre
lärartäthet. Vi anser att den minskade demografin ska användas för att öka
lärartätheten och för att återanställa tex specialpedagoger. Vi ger därför barn- och
utbildningsnämnden en tilldelning på 45,001 mnkr, motsvarande
demografiminskningen.

Extra tilldelning

Miljöpartiet ser med oro på vilka neddragningar som sker i förskola och skola.
Vaktmästare, specialpedagoger och elevhälsa försvinner tillsammans med lärare
och pedagoger. För att säkra framtiden måste vi ge mer pengar till skolan. Vi anser
att uppräkningen för skolan bör vara 5 %. Miljöpartiet ger därför 82 mnkr extra till
skolan.
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Förstärk förskola

Helsingborg har under lång tid dragit ner på skolan. Detta har även slagit hårt mot
förskolan. Trots en minskad demografi så är det viktigt att de barn som kommer
till våra förskolor får en bra grund att stå på inför grundskolan. Den personal som
jobbar på förskolan behöver få tillräckligt med resurser för att kunna ge barnen
den bästa starten på sin skolgång. Därför ger Miljöpartiet 10 mnkr extra till
förskolan.

Återetablera resursskolan

Helsingborg har tidigare haft en resursskola. Den har stängts ner och dess elever
är idag integrerade på stadens skolor. Tyvärr passar inte skolan alla och vi anser
att resursskolan finns för att ge rätt förutsättningar för varje elev. För att
återetablera resursskolan avsätter vi 9 mnkr.

Stärkt elevhälsa

Unga helsingborgares psykiska ohälsa oroar. Miljöpartiet vill att kommunen
stärker arbetet med att förbättra elevernas psykiska hälsa. Om närvaron i skolan
ska kunna öka måste elevernas psykiska ohälsa tas på allvar. I Helsingborgs
skolor är det idag 700 elever per skolsköterska. Det är för många för att elevhälsan
ska kunna möta varje elev. Därför vill vi tillföra 1 mnkr för 2025 för att stärka
elevhälsan samt ge uppdrag att finna modeller för framtidens elevhälsa.

Utveckla naturskolan

Vi vill stärka barnens relationer till naturen. Därför vill vi utveckla naturskolan i
Helsingborg. Förstärkningen kan till exempel handla om att i samarbete med
naturskolan utveckla våra skolgårdar, så att skolgårdarna utvecklas till en grönare
skolgård i samverkan med eleverna. För detta tillför vi 0,5 mnkr för 2025.

Skolfrukost

I hårdare ekonomiska tider vet vi att måltider i hemmet kan bli lidande. Att äta
näringsrik mat vet vi är bra för studieresultat. Vi vill därför att Helsingborgs skolor
erbjuder skolfrukost. För att starta upp detta satsar vi 7,5 mnkr kr på skolfrukost
för 2025.

Nämndens specifika uppdrag

Förstärkt arbete med genuspedagogik och normer
Machonormer har länge begränsat vårt samhälle. Unga pojkar tvingas in i en
machonorm som kan leda till psykiskt ohälsa och försämra bland annat deras
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skolresultat, medan tjejer och icke-binära begränsas av pojkarnas
machobeteende. Skolan behöver hitta nya metoder för att motverka dessa
stereotyper. Miljöpartiet är övertygade om att om vi kan stärka alla barn så
kommer de att vara mer motståndskraftiga mot yttre påverkan. Det gör att färre
unga pojkar hamnar hos de kriminella gängen och att de kan genomskåda de
ideal som sprids. Det finns redan etablerade metoder för att jobba mot detta. Vi vill
därför ge barn- och utbildningsnämnden ett uppdrag att utöka arbetet med
genuspedagogik och normer.

Trygghet på internet
Vi lever mer och mer av våra liv på nätet. Därför är det viktigt att barn och unga
redan i skolan rustas för trygghet på nätet. Barn och unga behöver till exempel lära
sig om sexuella övergrepp på nätet, för att de ska känna sig trygga att prata med
en vuxen om det händer dem eller någon de känner. Vidare så behöver barn och
unga få lära sig hur man beter sig på nätet, för att minska nätmobbingen. Vi vill
därför ge barn- och utbildningsnämnden i uppdrag att utveckla metoder för att
göra barn och unga mer trygga på internet.

Utreda hur barn och ungas transport till skolan kan förändras
Barn cyklar och går betydligt mindre nu än tidigare och de blir i allt högre grad
skjutsade till skolan. Detta leder till att miljön precis runt skolan blir otrygg.
Stressade föräldrar parkerar och kör i strid med gällande regler, vilket utsätter de
barn som går och cyklar för fara. Området runt en skola bör istället vara tryggt och
inbjuda till aktiv mobilitet. För att uppnå detta bör miljön runt varje skola vigas åt
de trafikslag som barnen själva behärskar, gång och cykel. Det betyder bilfria
zoner runt varje skola, där endast motorfordon som bistår barn och lärare med
funktionsnedsättning släpps in. Skolorna har ansvar för att barnen kan ta sig till
skolan på ett tryggt sätt och kan påverka föräldrarna genom information och
genom att uppmuntra det som kallas gående och cyklande bussar. Uppdraget ska
vara utfört och redovisat i nämnden senast den 31 december 2025.

Utveckla ett demokratiprojekt tillsammans med
stadsbyggnadsnämnden
Vi vill inkludera barn och unga mer i stadsutvecklingen. Därför vill vi se ett
gemensamt projekt mellan barn- och utbildningsnämnden och
stadsbyggnadnämnden. Läs mer under avsnittet för stadsbyggnadsnämnden.

Allaktivitetshus tillsammans med kulturnämnden samt barn- och
utbildningsnämnden
Fler barn måste få tillgång till mer aktivitet. I Helsingborg har vi aktivitetshus på
Idrottens hus och på Tryckeriet. Det är bra verksamheter, men det behöver sprida
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sig i staden. Vi vill därför att kulturnämnden, idrott- och fritidsnämnden samt
barn- och utbildningsnämnden etablerar allaktivitetshus på skolor i staden. Läs
mer om detta under kulturnämndens avsnitt.

Miljöpartiet de Gröna vill:
● Att barn- och utbildningsnämndens inriktning fastställs enligt vårt förslag.
● Att barn- och utbildningsnämndens mål fastställs enligt vårt förslag.
● Att barn- och utbildningsnämndens ekonomiska tilldelning fastställs enligt

vårt förslag.
● Att barn- och utbildningsnämndens får följande specifika uppdrag:

○ Med stöd i aktuell forskning inom området, utveckla det
genuspedagogiska arbetet och arbetet med normer och värderingar.

○ Se över hur skyddet mot olämpligt innehåll på internet i skolmiljö
kan stärkas, hur den digitala tryggheten kan öka samt hur det
värdegrundsfrämjande arbetet kan utvecklas.

○ Utreda hur barn och ungas transport kan förändras.

Vård- och omsorgsnämnden
Antalet äldre människor ökar, många håller sig friska och lever ett socialt rikt och
fysiskt aktivt liv i allt högre ålder. Med ökande ålder behövs tilltagande hjälp och
stöd och den hjälpen ska vara tillgänglig när den behövs. Därför är det viktigt med
en trygg och god äldreomsorg som utgår från de äldres individuella behov där
äldre inte lämnas ensamma och isolerade, och där alla har en hand att hålla i vid
livets slut. Att använda sig av vård- och omsorg i Helsingborg ska vara förknippat
med stor nöjdhet.

Helsingborg ska vara den demensvänliga staden inom såväl hemvården som våra
särskilda boenden. Detta handlar om människovärde. Vi har därför föreslagit ett
mål om 40% demensplatser under mandatperioden 2018-2022. Demensboende
med mindre enheter, ökad kompetens och ökad bemanning är avgörande för
personer med demenssjukdom. De boende ska uppleva frihet och kunna röra sig
fritt och gå ut självständigt. I dag vårdas demenssjuka på vanliga avdelningar
som inte har en högre bemanning, detsamma gäller även nattetid.
Demensavdelningar har som regel även en högre bemanning nattetid. En
demensvänlig stad ska gälla oavsett var du bor och även personer med
demenssjukdom i eget boende ska kunna komma till mindre anpassade
dagverksamheter för en stimulerande vardag. Tyvärr har kommunens ambition
med utökade demensplatser minskat. Vi i Miljöpartiet vill fortsatt snabbare införa
fler demensplatser.

Genom en universell utformning vill vi skapa ett samhälle som främjar
delaktighet och inkludering. Det leder till ett minskat behov av individuella
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lösningar. De som bor på stadens grupp- och servicebostäder enligt LSS ska kunna
leva ett självständigt liv med god livskvalitet. Därför är det viktigt att de får en
meningsfull sysselsättning utanför sin bostad.

Nämndens inriktning
Miljöpartiet de Gröna förslag till inriktning för nämnden:
I Helsingborg ska människor i alla åldrar kunna leva ett självständigt och aktivt liv
med god livskvalitet. Nöjdheten med vården och omsorgen ska vara högre än
genomsnittet i riket. Invånarna ska känna sig trygga med den vård och omsorg
staden tillhandahåller och erbjudas digital service och välfärdsteknik i framkant.
De förebyggande och rehabiliterande insatserna ska öka.

Nämndens mål
Miljöpartiet de Gröna förslag till mål för nämnden:

● Hemvården ska ha ett hemtjänstindex över genomsnittet för alla
kommuner. Hemvården ska drivas i kommunal regi.

● Fler deltagare inom daglig verksamhet ska inkluderas på arbetsmarknaden
genom exempelvis jobb och praktik.

● Antalet demensplatser i vårdboende ska öka så att minst 40 procent av
vårdboendeplatserna är demensplatser 2025.

● Andel boende på vårdboende som uppger att de inte besväras av ensamhet
ska uppgå till minst 50 %.

Nämndens ekonomiska tilldelning

Ekonomisk tilldelning (mnkr)

Kommunstyrelsens inriktningsbeslut

- Utgångspunkt 2024 2 447,789

- Demografi, enl. KS inriktningsbeslut 51,525

- Uppräkning 3,0 %, 74,979

Förslag till ekonomiskt utrymme enligt inriktningsbeslutet 2 574,293

Föreslagna justeringar
- Demografi, förändring på grund av ny befolkningsprognos (inkl
uppräkn.)

−5,281

- IT-infrastruktur 0,533

- Teknisk justering påslag pensioner −16,884

- Generell förstärkning 40,000

- Måltidssatsning 11,000

- Stärkt socialt arbete inom vård och omsorg 0,900
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- Förbättra samverkan med anhörina och närstående 3,000

- Stärkt kvalitet inom vård och omsorg i ordinärt boende 10,000

- Nattbemanning 17,000

- Tänk digitalt först 1,200

- Klimatskal och kyla äldreboende 3,000

- Ta bort avgift på hjälpmedel 3,500

- Utöka platserna för 80-90-100 1,000

- Träffpunkter 3,000

Summa föreslagna justeringar 71,968

Förslag på ekonomisk tilldelning 2025 2 646,3

Ökad ekonomisk tilldelning 2025 jämfört med 2024 198,472

Procentuell förändring mellan 2024 och 2025 8,1%

Procentuell förändring exklusive justering påslag pensioner 8,8%

Skillnad mot styrets totala tilldelning 16,700

Preliminär ekonomisk tilldelning för åren 2026 och 2027

Planår 2026 2 751,6

Planår 2027 2 863.7

Generell förstärkning
Nämnden har blivit av med ett riktat statsbidrag, vilket kompenseras för som en
tilldelning om 40 mnkr.

Måltidssatsning

Allt för många äldre helsingborgare lider av undernäring. I samband med att
Helsingborg ska få ett nytt tillagningskök för äldreboende, från vilket staden även
ska kunna leverera mat till personer med hemtjänst, så har det varit viktigt för
Miljöpartiet att det tas krafttag mot undernäring hos äldre. Vi vill i detta att
måltidssituationen hos de äldre utvecklas och att de äldre får möjlighet att
komma med önskemål om vad de önskar sig. För detta satsar vi 11 mnkr.

Stärkt socialt arbete inom vård och omsorg
Arbetet inom vård och omsorg innefattar även sociala insatser. Ett av de
lagstadgade uppdragen är att erbjuda stöd till anhöriga, dvs att underlätta för de
personer som vårdar en närstående som är långvarigt sjuk eller äldre, eller som
stödjer en närstående som har funktionshinder. Kvalitetsarbetet inom det sociala
området skulle kunna stärkas genom att inrätta en tjänst som SAS (socialt
ansvarig socionom) som ska säkerställa god kvalitet och följsamhet till lagar som
socialtjänstlagen (SoL) och lagen om stöd och service till vissa funktionshindrade
(LSS) samt andra styrdokument genom bland annat information, utbildningar och
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social dokumentation. Miljöpartiet vill se en verksamhetsövergripande
förstärkning av det sociala arbetet genom en ny tjänst som SAS, för vilket vård-
och omsorgsnämnden tilldelas 0,9 mnkr.

Förbättra samverkan med anhöriga/närstående och samtidigt se
över hur vi bättre kan stödja de äldre som inte har närstående

Staden behöver bli bättre på vår samverkan med anhöriga till de äldre, både för de
som har anhöriga på särskilt boende och för de vars anhöriga bor kvar hemma. Vi
behöver dessutom se över hur vi arbetar mot ensamhet för de som inte har någon
anhörig. För detta arbete satsar vi 3 mnkr.

Stärkt kvalitet inom vård och omsorg i ordinärt boende
Helsingborg behöver utveckla sitt arbete med insatser inom hemvård och
hemsjukvård. De som bor hemma ska känna att den personal som kommer till
dem har tid för dem och personalen ska ha en god arbetsmiljö. Vidare så behöver
staden utveckla arbetet med fast omsorgskontakt. För att göra detta satsar
Miljöpartiet 10 mnkr.

Nattbemanning
När antalet äldre blir fler så ökar även behovet av personal på natten. För att kunna
uppfylla behovet av nattbemanning på äldreboenden satsar vi 17 mnkr.

Tänk digitalt först
Helsingborg ligger efter när det gäller digitalisering. Inom vård- och omsorg är det
viktigt att så mycket arbete som möjligt är patientnära. Därför måste arbetet med
digitaliseringen accelerera. För detta satsar vi 1,2 mnkr.

Klimatskal och kyla äldreboende
Klimatförändringarna har drivit på behovet av klimatskal för kyla på äldreboenden.
Driften av dessa kräver en extra tilldelning på 3 mnkr.

Ta bort avgiften på hjälpmedel
Ökade kostnader för hjälpmedel slår hårt mot personer som redan tidigare är i en
ekonomiskt utsatt situation. Risken finns att individuellt utprovade hjälpmedel
blir för dyra och väljs bort. Konsekvensen kan bli fallskador på grund av
egeninköpta rullatorer utan service och äldre helsingborgare har redan en hög
andel fallskador.

År 2020 införde Helsingborgs stad avgifter för hjälpmedel. Det som tidigare var
avgiftsfritt kostade därefter 65 kronor i månaden. Det gäller både hjälpmedel som
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rollatorer, toalettförhöjare och annat som funktionshindrade kan behöva för att
fungera i vardagen.

För den som har en funktionsnedsättning är hjälpmedel nödvändiga för att kunna
delta i samhället och leva ett så bra liv som möjligt. Ingen ska tvingas välja bort
hjälpmedel som de behöver och har rätt till, för att de inte har råd. Förskrivna
hjälpmedel som provas ut av arbetsterapeuter och fysioterapeuter ska vara
avgiftsfria i alla kommuner och regioner.

Vi satsar 3,5 mnkr på att ta bort avgiften för hjälpmedel.

Utöka platserna för 80-90-100 med 30 %

Miljöpartiet anser att arbetstidsmodellen 80-90-100 är bra. Men det finns en
konstant kö av medarbetare som vill ingå i denna modell. Därför anser vi att vi
måste utöka antalet platser med 30 %. För det satsar vi 1 mnkr.

Träffpunkter
Den ofrivilliga ensamheten hos äldre är alldeles för stor. Helsingborg behöver
därför fler träffpunkter. Redan den 29 oktober 1928 beslutade Helsingborgs
stadsfullmäktige att från och med “den 1 januari 1970 kostnadsfritt upplåta av
staden ägda samlings- och sportlokaler samt idrottsanläggningar till
ungdomsorganisationer för träning och andra därmed jämförbara
sammankomster”. Vid fritidsnämndens sammanträde den 20 november 1969
förtydligades beslutet med, bland annat, “att organisationer, som bedriver
verksamhet bland handikappade och pensionärer, erhåller samma förmåner för
sådan verksamhet”. Det är alltså inget nytt att staden behöver fler lokaler för våra
föreningar. Vi vill att staden gör mer för att uppfylla det gamla beslutet. Vi satsar
därför 3 mnkr på att etablera fler träffpunkter.

Specifika uppdrag

Förebygga och behandla undernäring inom hemvården
Det är positivt att äldres matsituation uppmärksammas med syfte att förbättras.
Äldre som lider av undernäring får sin livskvalitet kraftigt försämrad och riskerar
att få andra följdsjukdomar som påverkar den äldres liv än mer. 31 % av
helsingborgare inom hemvården befinner sig i risk för undernäring. Miljöpartiet
föreslår att vård- och omsorgsnämnden får i uppdrag att implementera arbetssätt
och rutiner för att förebygga och behandla undernäring inom hemvården samt ta
fram mätmetoder för att mäta effekterna förvaltningsövergripande. Uppdraget ska
vara utfört och redovisat i nämnden senast den 31 december 2025.
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Ökad invånarinvolvering och samverkan med näringsliv och
civilsamhälle
Helsingborg behöver utöka sin kontakt med våra invånare. Miljöpartiet har länge
drivit olika typer av demokratiseringsprojekt, och gör så även i denna budget. Det
är positivt att fler nu ser det behovet. Miljöpartiet vill att vård- och
omsorgsnämnden skapar en långsiktig struktur för dialog och medverkan för
invånare, näringsliv, civilsamhälle och akademi i samskapandet av framtidens
lösningar utifrån behov och utmaningar som finns inom vård och omsorg.
Uppdraget ska vara utfört och redovisat i nämnden senast den 31 december 2025.

Följ upp beviljade insatser LSS

Vi vill säkerställa att implementeringen av den nya lagstiftningen angående LSS
följer lagens intentioner. Vi vill därför ge vård- och omsorgsnämnden i uppdrag att
följa upp hur de beviljade insatserna inom LSS följer den nya lagstiftningen om ett
stärkt rätt till personlig assistans, med syfte att se till att insatserna ökar enligt
lagens intentioner.

Miljöpartiet de Gröna vill:
● Att vård- och omsorgsnämndens inriktning fastställs enligt vårt förslag.
● Att vård- och omsorgsnämndens mål fastställs enligt vårt förslag.
● Att vård- och omsorgsnämndens ekonomiska tilldelning fastställs enligt

vårt förslag.
● Att vård- och omsorgsnämnden får följande specifika uppdrag:

○ Implementera arbetssätt och rutiner för att förebygga och behandla
undernäring hos personer med hemvård samt tar fram mätmetoder
för att mäta effekterna förvaltningsövergripande.

○ Skapa en långsiktig struktur för dialog och medverkan för invånare,
näringsliv, civilsamhälle och akademi i samskapandet av framtidens
lösningar utifrån behov och utmaningar som finns inom vård och
omsorg.

○ Följ upp beviljade insatser LSS.

Stadsbyggnadsnämnden
I uppföljningen av stadens Klimat- och energiplan framgår det tydligt att
transportsektorn har mycket kvar att göra. Särskilt är det privatbilismen som är
ett stort problem. Därför måste vi bygga en stad där privatbilismen kraftigt kan
minska. Vi ger därför stadsbyggnadsnämnden ett mål om att antalet bilresor
under 5 km ska halveras senast 2026.
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Hur vi väljer att leva och forma vår omgivning påverkar inte bara oss utan även
naturen och de djur som lever där. Vi människor måste finna oss i de
begränsningar som naturen har gett oss.

Helsingborg behöver fler grönområden och natur som får växa fritt. Det är viktigt
för att hantera konsekvenser av klimatförändringarna, bevara och återställa den
biologiska mångfalden och ge människor gröna utrymmen för återhämtning och
svala ytor. Därför gör vi tre satsningar på grönområden; uppdatera
grönstrukturprogrammet så att fler helsingborgare får närhet till grönska, med
målet att nå principen 3-30-300; samt, tillgänglighet till naturområden, parker och
grönområden ska utvecklas med målet att rullstolsburna ska kunna röra sig i
dessa områden. Alla tre förslagen handlar om att göra naturen tillgänglig för alla
helsingborgare, samtidigt som vi därmed utökar andelen grönområden.

Vi vill lyfta fram betydelsen av våra träd. Fler träd kan ha stor betydelse i
Helsingborg; de sänker temperaturen under värmeböljor, minskar risken för
översvämning vid skyfall och har rekreativa värden. Vi satsar 2 miljoner på Gröna
staden, samt 8 miljoner kronor per år på handlingsplan stadens träd och 6
miljoner årligen på handlingsplan våtmarker och naturområden.

Vid byggnation måste vi börja ta med klimatkonstnaderna för varje byggnad. Vi vill
därför att det i en tidig fas, till exempel vid exploateringsanvisningar, ser till att
kräva att hållbara byggmaterial används och möjligheten till återbruk alltid
beaktas.

Nämndens inriktning
Miljöpartiet de Grönas förslag till inriktning:
Staden ska vara trygg och ren för alla oavsett tid på dygnet. När staden växer med
bostäder och verksamhetsytor ska den göra det med variation och stor hänsyn till
livskvaliteten för dagens och framtidens helsingborgare. Klimatomställningen ska
genomsyra all verksamhet.

Nämndens mål
Miljöpartiet de Grönas förslag till mål:

● Fyra investeringsprojekt över 1 miljon ska, efter genomfört projekt, upplevas
2,0 enheter tryggare på en skala från 1-6.

● Vid all nybyggnation ska hållbara byggmaterial användas och möjligheten
till återbruk ska alltid beaktas.

● Företagens bedömning av stadsbyggnadsförvaltningens
myndighetsutövning och service inom bygglov ska 2025 uppgå till ett
nöjd-kund-index på minst 76 i SKR:s företagsklimatmätning Insikt.

● Antalet bilresor under 5 km ska halveras senast 2025.
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Nämndens ekonomiska tilldelning

Ekonomisk tilldelning (mnkr)

Kommunstyrelsens inriktningsbeslut

- Utgångspunkt 2024 802,261

- Demografi 1,120

- Uppräkning 3,0 % 24,101
- Indexutveckling, ökat antal bostäder samt justering för
uppräkning exkl. avskr. och räntor −3,491

Förslag till ekonomiskt utrymme enligt inriktningsbeslutet 823,991

Föreslagna justeringar
- Demografi, förändring på grund av ny befolkningsprognos (inkl
uppräkn.)

−0,794

- Ökade kapitalkostnader 30,000

- IT-infrastruktur 0,158

- Teknisk justering påslag pensioner −1,790

- Medborgarbudget 2,000

- Kraftsamling mot nedskräpning 2,000

- Driftentreprenader 10,000

Summa justeringar 41,574

Förslag på ekonomisk tilldelning 2025 865,6

Summering tillförda medel 2025 63,304

%-uell förändring 7,9%

%-uell förändring exklusive justering påslag pensioner 8,1%

Skillnad mot styrets totala tilldelning 0

Preliminär ekonomisk tilldelning för åren 2026 och 2027

Planår 2026 886,6

Planår 2027 907,8

Ökade kapitalkostnader

Nämndens planerade investeringar innebär ökade kapitalkostnader (räntor och
avskrivningar). Vi föreslår en ökning av stadsbyggnadsnämndens kommunbidrag
med 30,0 mnkr för att möta dessa kostnader.

Medborgarbudget
Miljöpartiet tror på att delaktighet och inflytande ger en större stolthet för sitt
bostandsområde. Vi har länge drivit frågan om medborgarbudget. Vi vill att
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stadsbyggnadsnämnden får 2 mnkr för att genom konceptet medborgarbudget
genomföra förbättringar i den gemensamma miljön i flera av stadens områden.

Kraftsamling mot nedskräpning

Helsingborg lägger just nu 14,5 miljoner kronor på städning av våra offentliga ytor.
Det är mycket pengar, samtidigt som det på olika platser i staden fortfarande
upplevs som smutsig. Vi behöver därför börja arbeta mer med
beteendeförändringar. För detta avsätter vi 2 mnkr.

Driftentreprenader
Nämndens kostnader för entreprenader har ökat mer än normalt de senaste åren
på grund av den höga inflationen. De årliga uppräkningarna har legat på ungefär 10
procent i genomsnitt. Reglering görs utifrån ett index. För att möta dessa ökade
kostnader föreslår vi att stadsbyggnadsnämnden tillförs 10,0 mnkr.

Specifika uppdrag

Elinfrastruktur
Fler Helsingborgare måste kunna välja att köra elbil. För att det ska vara möjligt
behöver elinfrastrukturen byggas ut. Vi föreslår därför att stadsbyggnadsnämnden
får i uppdrag att utreda hur staden kan möjliggöra för fler som bor i staden att få
tillgång till laddinfrastruktur.

Uppdatera grönstrukturprogrammet så att fler helsingborgare får
närhet till grönska, med målet att nå principen 3-30-300
Helsingborgs grönstrukturprogram behöver uppdateras och användas bättre. Vi
vill att programmet uppdateras och att principen 3-30-300 implementeras. Den
principen betyder att alla ska kunna se minst tre träd från sin bostad, skola och
arbetsplats; varje stadskvarter ska ha minst 30 procents krontäckningsgrad.
Måttet krontäckningsgrad talar om hur stor del av en yta som skuggas av
trädkronor; alla invånare ska ha max 300 meter till ett grönområde.

Detta är ett långsiktigt arbete, som kommer kräva många år att ta fram. Vi vill
därför att detta tas med när tex översiktsplanen ska revideras. Det är även ett
arbete som behöver ske genom alla nämnder. Vi vill i detta även se fler
mikroparker, där Helsingborgarna kan få avkoppling. Vi tror även att detta kan
minska bullret i staden.
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Utred och testa klimatkvarter
Konceptet klimatkvarter är implementerat i Köpenhamn. Det är kvarter som är
robusta mot klimatförändringar, men som även tar in social hållbarhet. I ett
klimatkvarter bygger man för att minska genomfartstrafik, få mer grönska, färre
parkeringsplatser och mer “hygge”. Vi vill att konceptet klimatkvarter testas i
något område i staden, tex i någon etapp av Oceanhamnen samt i något redan
etablerat kvarter.

Tillgänglighet till naturområden, parker, grönområden och
lekplatser ska utvecklas med målet att rullstolsburna ska kunna
röra sig i dessa områden
Stadens naturområden, parker och grönområden borde vara tillgängliga för alla. Så
är tyvärr inte fallet. Fler naturområden behöver ha gångstigar där rullstorsburna
kan röra sig. Fler lekplatser behöver göra tillgängliga för rullstolar.
Den livskvalitet som fås av att kunna vistas i grönområden borde alla kunna få del
av. Därför måste tillgängligheten i staden öka.

Klimatberäkning på detaljplanenivå
Syftet med klimatberäkning av en detaljplan är att sätta olika byggnadsdelar i ett
sammanhang och kartlägga vad som driver klimatpåverkan. Beräkningen blir ett
viktigt underlag i det fortsatta arbetet med att minska klimatpåverkan där
klimatåtgärder som ger störst effekt kommer att prioriteras.
Vi vill att staden ta fram ett verktyg för tidiga analyser av klimatpåverkan i
detaljplaneskedet.

Dessa delar kring klimatberäkning ska sedan skrivas in i exempelvis
exploateringsavtal för att säkerställa att dessa genomförs i genomförandeskedet.

Utveckla ett demokratiprojekt tillsammans med barn- och
utbildningsnämnden
För Miljöpartiet är barn och ungas inkludering i stadsutvecklingen viktig. Vi är
övertygade om att barn som får vara med och utveckla sitt närområde kommer
att känna en större inkludering. Vi vill därför att stadsbyggnadsnämnden
tillsammans med barn- och utbildningsnämnden tar fram ett koncept för hur barn
och unga enkelt kan komma med inspel på samråd.

Unga stadsguider - ett samarbete med arbetsmarknadsnämnden
Detta är ett samarbete med arbetsmarknadsnämnden och går att läsa mer under
deras avsnitt.
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Kulturdriven stadsutveckling
Vi vill att kulturen får ta större del i vår stadsutveckling. Både vid gestaltning och
vid etablering av nya områden. Därför vill vi att stadsbyggnadsnämnden
tillsammans med kulturnämnden ser över kulturplatser, alltså var och hur vi
möjliggör för kulturutövare att utöva och visa upp sin kultur. Dessa platser
behöver bland annat vara tillgängliga både fysiskt och ekonomiskt.
Kulturbranschen är en bransch där ekonomin ofta är en begränsande faktor och
det är därför viktigt att vi ser till att det finns platser att vara på.

Vidare så vill vi att stadsbyggnadsnämnden ser över möjligheten att etablera en
kulturzon. Detta är en plats där bostäder inte krockar med kulturverksamheten, så
att kulturen har möjlighet att utövas och tex låta högt under stora delar av dygnet.
En passande plats kan vara ett industriområde, men vi vill gärna att staden
utreder om Gåsebäck kan anpassas så att en kulturzon kan få plats där.

Stadsdelscentrum
Miljöpartiet vill att hela staden ska leva. Vi tror att många av de yngre personer
som väljer att lämna Helsingborg för andra städer vill ha en stad som lever i
många stadsdelar. Vi tror dessutom att mer levande stadsdelscentrum kan
minska helsingborgarnas beroende av längre transporter. Att kunna göra sina
vardagliga ärenden nära sin bostad eller sitt jobb tycker vi är positivt. Vi tror även
att detta kan kombineras med andra förslag i denna budget, som tex mer
närvarande dialogsocionomer eller kulturella platser runt om i staden. Vi vill därför
att stadsbyggnadsnämnden får i uppdrag att ta fram en plan för hur stadens
stadsdelscentrum kan rustas upp för att möjliggöra för mer levande centrum.

Miljöpartiet de Gröna vill:
● Att stadsbyggnadsnämndens inriktning fastställs enligt vårt förslag.
● Att stadsbyggnadsnämndens mål fastställs enligt vårt förslag.
● Att stadsbyggnadsnämndens ekonomiska tilldelning fastställs enligt vårt

förslag.
● Att stadsbyggnadsnämnden får följande specifika uppdrag:

○ Utreda hur staden kan möjliggöra för fler som bor i staden att få
tillgång till laddinfrastruktur.

○ Uppdatera grönstrukturprogrammet så att fler helsingborgare får
närhet till grönska, med målet att nå principen 3-30-300.

○ Utred och testa klimatkvarter på två platser i Helsingborg, varav en är
i Oceanhamnen.

○ Förbättra tillgänglighet till naturområden, parker, grönområden och
lekplatser ska utvecklas med målet att rullstolsburna ska kunna röra
sig i dessa områden.
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○ Inför klimatberäkning på detaljplanenivå.
○ Utveckla ett demokratiprojekt tillsammans med barn- och

utbildningsnämnden.
○ Tillsammans med kulturnämnden, ser över kulturplatser, alltså var

och hur vi möjliggör för kulturutövare att utöva och visa upp sin
kultur.

○ Etablera en kulturzon, förslagsvis på Gåsebäck.
○ Utveckla våra stadsdelscentrum till levande platser för handel,

mötesplatser och kultur.

Socialnämnden
Socialförvaltningen möter många av de helsingborgare som behöver stadens hjälp
allra mest. De senaste åren har pandemi, krig i omvärlden och hög inflation varit
extra påfrestande och värst är det för de som redan har det sämst.

Det kan vara att man i hemmet lever med någon som utsätter en för fysiskt
och/eller psykiskt våld, eller så är man en ung HBTQI-person som i hemmet inte
finner stöd och inte har någon att dela sina tankar och problem med. Alldeles för
många, särskilt kvinnor och unga personer upplever en stor otrygghet i sina hem.

Därför har vi till kommunfullmäktige lämnat många förslag om hur kommunen
kan stärka arbetet mot våld i nära relationer. Att vara trygg i sitt eget hem är
grundläggande för ett tryggt liv. Vi kommer att fortsätta bevaka de beslut som tas
inom detta tema och hoppas fortsatt att tex Kvinnojourens verksamhet
långsiktigt ekonomiskt kan tryggas, förslagsvis genom en IOP. Vi vill även att
staden utvecklar sitt arbete med våld i ungas relationer.

Vi behöver i detta arbete också uppmärksamma våldsutsatta hbtqi-personer, vilka
är en särskilt utsatt grupp, då de både tillhör en minoritet och kan mötas av
stereotypa förväntningar inom t ex vården. Dessutom finns det i gruppen
hbtqi-personer ett lägre förtroende för t ex socialtjänsten, än hos övriga. Det kan
alltså vara extra svårt för en hbtqi-person att vända sig till socialtjänst eller
vården för att få hjälp initialt.

Socialtjänsten har också en ovärderlig roll när det gäller det brottsförebyggande
arbetet. För att det ska fungera så krävs det att vi har en socialtjänst som
Helsingborgarna har hög tilltro till. När en förälder ber socialtjänsten om hjälp, så
ska den känna att den får ett stöd tillbaka och vi får aldrig använda socialtjänsten
som ett hot. Tillsammans med skola, föreningsliv och polis kan socialtjänsten
bygga ett arbete som hjälper våra barn och unga innan de hamnar fel. Men bara
med ett gott förtroende mellan medborgare och socialtjänst kommer det att
fungera.
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Nämndens inriktning och mål
Miljöpartiet de Grönas förslag till inriktning:
Vi arbetar för en trygg och inkluderande stad där vi tillsammans verkar för att barn
och ungdomar ges bättre förutsättningar att lyckas i skolan genom ett tidigt,
tillgängligt och effektivt stöd till dem och deras familjer. Vi arbetar förebyggande
och erbjuder sociala tjänster med hög kvalitet utifrån invånarnas behov. Vi skapar
hållbara sammanhang i bred samverkan med civilsamhället och andra aktörer.
Stödet utvecklas genom invånarnas delaktighet och medskapande.

Nämndens mål
Miljöpartiet de Grönas förslag till mål:

● 2025 ska minst 76 procent av invånarna som tar del av socialnämndens
insatser nå en ökad själständighet

● Målet är att alla elever ska vara närvarande i skolan, under 2025 behöver
den höga frånvaron minska med fyra procentenheter, hos de elever som tar
del av sociala tjänster.

Nämndens ekonomiska tilldelning

Ekonomisk tilldelning (mnkr)

Kommunstyrelsens inriktningsbeslut

- Utgångspunkt 2024, 658,070

- Demografi 0,532

- Uppräkning 3,0 % 19,758

- Teknisk justering ny debiteringsmodell digitaliseringstjänster −0,604

Förslag till ekonomiskt utrymme enligt inriktningsbeslutet 677,756

Föreslagna justeringar
- Demografi, förändring på grund av ny befolkningsprognos (inkl
uppräkn.) −7,998

- Kompensation för demografi 7,998

- IT-infrastruktur 0,123

- Teknisk justering påslag pensioner −3,898

- Tillskott för skyddat boende 15,000

- Satsning på skolsociala team 9,000

- Kompetenshöjande insats (engångspost för 2025) 3,000

- Förstärkt förebyggande arbete 18,000

- Tidiga förbyggande åtgärder 10,000

- Avhopparverksamhet 5,000

- Extra tilldelning 19,758
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Summa föreslagna ändringar 75,983

Förslag på ekonomisk tilldelning 2025 753,7

Ökad ekonomisk tilldelning 2025 jämfört med 2024 95,669

Procentuell förändring mellan 2024 och 2025 14,5%

Procentuell förändring exklusive justering påslag pensioner 15,1%

Skillnad mot styrets totala tilldelning 30, 256

Preliminär ekonomisk tilldelning för åren 2026 och 2027

Planår 2026 776,3

Planår 2027 799,6

Kompensation för demografi

I stadens beräkningsmodell för ekonomisk tilldelning får nämnderna en
automatisk tilldelning eller minskning beroende på den demografiska
förändringen av staden. Demografin förändras negativt för många av stadens
nämnder under 2025. En minskad demografi betyder dock inte att de som behöver
stöd från socialnämnden minskar. Vi ger därför socialnämndens budget en
tilldelning på 7,998 mnkr som kompensation för samma minskning i
demografitilldelning.

Ny lagstiftning skyddat boende

Den 1 april trädde den nya lagen om placering av barn i skyddat boende i kraft. Detta
kommer kräva mer ekonomiska medel från socialnämnden. Miljöpartiet föreslår därför 15
mnkr för detta. .

Skolsociala team

Miljöpartiet har länge ansett att socionomer behöver få mer plats på stadens
skolor. Tillsammans med att vi vill utöka elevhälsan anser vi att även
socialtjänsten kan vara mer närvarande på stadens skolor. Vi vill därför satsa 9
mnkr på skolsociala team.

Kompetenshöjande insatser

Socialtjänsten har under de senaste åren mött många nya utmaningar. Därför
måste personalen kontinuerligt utbildas för att kunna möta den nya verkligheten.
Vi satsar därför 3 mnkr på kompetenshöjande insatser.

Förstärkt förebyggande arbete
Miljöpartiet har länge lyft behovet av förebyggande arbete. Fler unga måste få stöd
i att kunna lämna en destruktiv livsstil och fler måste få hjälp långt innan de blivit
kriminella. För detta behöver staden ha en bred palett av åtgärder. Allt från
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lösningar som handlar om att ge barn och unga fritidssysselsättning och
förebilder till att de behöver placeras på tex HBV-hem. Varje person behöver mötas
individuellt utefter sina behov och målet måste vara att ingen ska hamna mellan
stolarna. Vi föreslår därför att socialnämnden får 18 mnkr för att i samverkan med
näringslivet, civilsamhället och stadens övriga förvaltningar genomföra insatser
för att bryta en destruktiv och kriminell livsstil. Det är angeläget att staden
använder samhällets hela verktygslåda med lagstiftningsstöd med rätt
ekonomiska förutsättningar för att bedriva ett samverkansarbete baserat på
beprövade och evidensbaserade metoder.

Tidiga förebyggande insatser
Som ett komplement till det förstärkta förebyggande arbetet så behöver staden
satsa ännu mer på de tidigare förebyggande insatserna. Det finns en mängd olika
insatser som kan göras tidigt. Det kan tex handla om att utöka hembesök via Växa
tryggt så att det finns på alla familjecentraler. Det kan även handla om att ha
dialogsocionomer ute i Helsingborgs områden, så att stöd finns nära
helsingborgarna. De kan med fördel till exempel finnas på de Allaktivitetshus som
vi beskriver i denna budget. Föräldraskapsstödet för föräldrar med barn i åldern
6-11 år måste öka. Det bör även kompletteras med färdighetsträningsprogram för
barn i åldern 6-11 år. För detta arbetet avsätter vi 10 mnkr.

Avhopparverksamhet

Staden behöver accelerera sitt arbete med avhopparverksamhet. Det behöver vara
individuell och en särskild vikt måste läggas vid att ha verksamhet även för tjejer
och kvinnor som vill lämna den kriminella världen. Tjejers kriminalitet har under
många år negligerats och ansetts inte vara så farlig. Istället har det under tiden
blivit så att tjejer utnyttjat detta till sin fördel och blivit en viktig del i kriminella
gängs organisation. Inte sällan lever dessa tjejer under olika former av våld, vilket
gör att deras möjlighet för att hoppa av blir särskilt komplicerad. För att utveckla
stadens avhopparverksamhet avsätter vi 5 mnkr.

Extra tilldelning

Helsingborg behöver arbeta mer med förebyggande arbete. Det görs i hela
samhället, i skola och förskola, på fritidsgårdar men också när vi möter människor
inom socialtjänsten. Kan vi tidigt hjälpa dem så är chansen större att de kommer
tillbaka till ett gott liv. Socialnämnden har länge haft för lite pengar, vilket leder
till får låg lönenivå och att många lämnar arbetet på förvaltningen. Vi dubblar
därför nämndens uppräkning för att kunna öka lönenivåer. För att motverka detta
ger Miljöpartiet 19,758 mnkr extra till socialnämnden.
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Nämndens specifika uppdrag

Översyn för att förebygga hedersförtryck
En av alla former av våld i nära relation som framför allt kvinnor, men även pojkar
och män, utsätts för är hedersvåld. Hedersvåld begränsar den utsatta på ett
oacceptabelt sätt. Hedersvåld har ingen plats i vårt samhälle.

Precis som med annat våld i nära relation så kan det kan vara svårt att identifiera
hedersvåld för en utomstående. Om den utsatte själv inte berättar så kan det
döljas väl. Därför krävs det att de som möter potentiellt utsatta människor vet vad
de kan fråga och hur de ska agera. Det kan gälla vårdpersonal, skolpersonal och
socialtjänsten. Vi vill därför ge socialnämnden i uppdrag att, i samverkan med
barn- och utbildningsnämnden, initiera en uppföljning av tidigare genomförd
kartläggning relaterad till hedersförtryck. Denna uppföljning ska ses som en
förstärkning till pågående insatser, och syftar till att ge en översyn av nuvarande
metoder och kompetenser inom stadens verksamheter. Utifrån denna översyn, ska
staden vidareutveckla arbetet med hedersförtryck för att säkerställa att kunskap
och kompetens finns för att kunna identifiera, hantera och förebygga
hedersförtryck. Uppdraget ska vara utfört och redovisat i nämnden senast den 31
december 2025.

Förebyggande arbete om våld i nära relationer bland unga
Helsingborg måste fortsätta arbeta offensivt mot våld i nära relation. Miljöpartiet
vill fortsatt se en satsning på unga.

Ungdomar i åldern 15–24 år är den grupp i samhället som är mest utsatt för våld.
Pojkar är i större utsträckning utsatta för fysiskt våld i offentliga miljöer och
flickor är i större utsträckning utsatta för sexuellt våld och våld i nära relationer.

I publikationen Våld i ungas parrelationer (BRÅ, 2021) framkommer att våld i nära
relationer bland unga på många vis ter sig likadant som våld i nära relationer
bland vuxna. Omfattningen av våld i nära relationer bland unga är svårt att veta,
men det finns studier som visar att våld i nära relationer bland unga är relativt
vanligt förekommande och dessutom kryper ner i ålder.

Det finns särskilda svårigheter som kan uppstå när våld i nära relationer sker i
unga par. Om båda parter går i samma skola, eller till och med i samma skolklass,
så kan det vara extra svårt att söka hjälp och att komma undan sin förövare. Om
en ung person behöver skyddat boende för att skyddas från en våldsam partner så
tillkommer också frågan om hotbilden är riktad även mot övriga familjen och om
den då också behöver skyddat boende.
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Miljöpartiet vill därför utöka socialnämndens arbete med våld i nära relationer
med ett uppdrag om att utreda hur mer stöd kan ges och hur det bör utformas om
våldet sker i en ung relation. Arbetet görs med fördel tillsammans med
Helsingborgs Kvinnojour, vilka ofta möter denna målgrupp.

Miljöpartiet de Gröna vill:
● Att socialnämndens inriktning fastställs enligt vårt förslag.
● Att socialnämndens mål fastställs enligt vårt förslag.
● Att socialnämndens ekonomiska tilldelning fastställs enligt vårt förslag.
● Att socialnämnden får följande specifika uppdrag:

○ I samverkan med barn- och utbildningsnämnden initiera en
uppföljning av tidigare genomförd kartläggning relaterad till
hedersförtryck i syfte att vidareutveckla arbetet och säkerställa att
kunskap och kompetens finns för att kunna identifiera, hantera och
förebygga hedersförtryck.

○ I samverkan med tex Helsingborgs kvinnojpur, utred hur mer stöd
kan ges för unga i vålsamma relationer samt och hur stödet bör
utformas.

Arbetsmarknadsnämnden
Att ha ett arbete att gå till är en viktig del i vår vardag. Det skapar en samhörighet
och ger en människa en viktig roll i samhället. Det är viktigt att barn ser sina
föräldrar gå till ett arbete. Det ger framtidstro och är en förutsättning för god
livskvalitet för hela familjen. Satsningar på att få vuxna från arbetslöshet till
arbete är därför viktiga. De som kan och vill bör få stöd att kunna hitta ett arbete
direkt och för dem utan den utbildning som krävs så behöver stöd för att nå
godkända studieresultat.

Nämndens inriktning
Miljöpartiet de Gröna förslag till inriktning:
Arbetsgivare ska kunna rekrytera relevant kompetens i Helsingborg. Tillsammans
med arbetsgivarna skapar vi förutsättningar för att effektivt möta
kompetensförsörjningsbehoven med en bredd av aktiviteter och utbildningar för
en hållbar tillväxt.

Fler invånare med ekonomiskt bistånd ska bli självförsörjande så snabbt som
möjligt. Vi möter invånarna på olika sätt, med tydliga förväntningar och ett tydligt
arbetsfokus, även i stadsdelarna för att på så sätt bidra till ett mer integrerat och
tryggt Helsingborg med livskvalitet för alla.
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Nämndens mål
Miljöpartiet de Gröna förslag till mål:

● Andel av befolkning, 18-64 år, som under 2026 erhållit ekonomiskt bistånd
ska vara högst 3,8 procent.

● 1 200 invånare ska fullfölja yrkesutbildningsinsatser 2025.
● Minst 330 invånare med ekonomiskt bistånd ska gå till reguljära studier

under 2025.

Nämndens ekonomiska tilldelning

Ekonomisk tilldelning (mnkr)

Kommunstyrelsens inriktningsbeslut

- Utgångspunkt 2024 582,478

- Demografi 0,470

- Uppräkning 3,0 % 9,538

- Förändring försörjningsstöd 0,000

Förslag till ekonomiskt utrymme enligt inriktningsbeslutet 592,486

Föreslagna justeringar

- Demografi, förändring på grund av ny befolkningsprognos (inkl uppräkn.) −2,764

- IT-infrastruktur 0,154

- Korrigering av teknisk justering mellan AMN och KS (ansvar för
kompetensförsörjning)

−0,800

- Teknisk justering påslag pensioner −2,458

- Utökad föräldrarsvenska 1,000

- Meningsfull sysselsättning 4,000

- Unga stadsguider 1,000

Summering av föreslagna justeringar 0,132

Förslag ekonomisk tilldelning 2025 592,618

Ökad ekonomisk tilldelning 2025 jämfört med 2024 10,140

Procentuell förändring mellan 2024 och 2025 1,7%

Procentuell förändring exklusive justering påslag pensioner 2,2%

Skillnad mot styrets totala tilldelning -6,000

Preliminär ekonomisk tilldelning för åren 2026 och 2027

Planår 2026 600,4

Planår 2027 608,6
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Korrigering av teknisk justering mellan AMN och KS
I beslutet om mål och ekonomi 2023 flyttades 1,7 mnkr från kommunstyrelsen till
arbetsmarknadsnämnden för att arbetsmarknadsnämnden skulle ta över visst
ansvar för kompetensförsörjning från kommunstyrelsen. Eftersom intäktssidan
inte beaktades i samband med detta beslut så behöver det korrigeras i detta
ärende med -0,8 mnkr för arbetsmarknadsnämnden.

Utökad föräldrasvenska
Att kunna svenska är grunden i att kunna arbeta, men ger också en trygghet i att
kunna kommunicera med fler i sin omvärld. Det ger även en styrka som förälder
att kunna svenska när eventuella barn börjar skolan och därmed ofta lär sig mer
svenska. Vi vill därför satsa 1 mnkr på utökad föräldrasvenska. Den kan med fördel
förläggas på Allaktivitetshusen i kombination med andra sociala aktiviteter.

Meningsfull sysselsättning
Att ha en meningsfull sysselsättning är viktigt för varje individ. Vi vill därför ge
arbetsmarknadsnämnden ett uppdrag att arbeta mer med olika typer av
sysselsättning, vilket gärna får involvera tex föreningar. För detta satsar vi 5 mnkr.

Unga stadsguider - ett samarbete med stadsbyggnadsnämnden
Vi vill se att stadens unga får ta ett större ansvar i sitt bostadsområde. Därför vill
vi se ett projekt med unga stadsguider. Det kan med fördel göras som ett arbete
under loven. Guiderna får till uppgift att visa runt i sin stadsdel. Målgruppen för
vandringarna kan vara alla helsingborgare, men även till exempel planarkitekter
som ska utveckla ett område. Att bli guidade ur de ungas perspektiv tror vi kan
utveckla deras förståelse för området. 1 mnkr.

Nämndens specifika uppdrag

Rusta föreningar för en ny verklighet
I Helsingborg finns många fantastiskt föreningar som gör ett viktigt arbete. Precis
som alla andra möter en förändrad verklighet så gör även föreningarna det. Det
sociala ansvaret som ofta hamnar på föreningens ideellt aktiva är ofta både tungt
och komplicerat. För att föreningar ska kunna göra ett ännu bättre socialt arbete
vill vi att arbetsmarknadsnämnden tillsammans med socialnämnden,
kulturnämnden och idrott- och fritidsnämnden får ett uppdrag att rusta
föreningar. I samband med detta ska även förvaltningarna säkerställa att
föreningarna har tillfredsställande rutiner för användande av och redovisning av
föreningsbidrag från staden.
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Miljöpartiet de Gröna vill:
● Att arbetsmarknadsnämndens inriktning fastställs enligt vårt förslag.
● Att arbetsmarknadsnämndens mål fastställs enligt vårt förslag.
● Att arbetsmarknadsnämndens ekonomiska tilldelning fastställs enligt vårt

förslag.
● Att arbetsmarknadsnämnden får följande specifika uppdrag:

○ Rusta föreningar för en ny verklighet.

Idrotts- och fritidsnämnden
Föreningslivet och dess ledare spelar en viktig roll i samhället och är förebilder för
många, inte minst för barn och unga. Vi vill främja och lyfta fram det goda
ledarskapet och särskilt premiera dem som bidrar till mångfald, integration och
likabehandling. Vi vill värna om Helsingborgs eldsjälar genom att finna vägar för
att underlätta för att fler blir ledare i föreningslivet.

I Helsingborg ska det vara enkelt för alla att ta del av idrott och föreningsliv. För
den med funktionsnedsättning finns det ofta många hinder, såväl fysiska som
mellanmänskliga. Vi vill att idrott- och fritidsnämnden särskilt arbetar med att
stärka möjligheten för personer med funktionsnedsättning att delta i idrotts- och
föreningslivet.

Det behövs fler mötesplatser för barn och unga. Stadens fritidsgårdar har under
för lång tid lagts ner och det blir längre för ungdomarna att nå en fritidsgård. Vi vill
därför att staden etablerar allaktivitetshus, där barn, unga och vuxna kan mötas

Nämndens inriktning
Miljöpartiet de Grönas förslag till inriktning:
Barn och unga är vår prioriterade målgrupp. I dialog med invånare och föreningsliv
erbjuder vi verksamhet och anläggningar som bidrar till en stimulerande fritid och
god folkhälsa. Vår verksamhet ska vara tillgänglig och inkluderande i hela staden.
Vi ska spela en aktiv roll i stadens arbete för ökad trygghet och minskat
utanförskap.

Nämndens mål
Miljöpartiet de Grönas förslag till mål:

● Fritid Helsingborg ska under 2025 fortsätta arbetet med att, genom
samverkan, etablera och säkerställa verksamhet med kontinuerlig närvaro
på minst tre platser utanför centrala Helsingborg.

● Fritid Helsingborg ska under 2025 fortsätta arbeta tillsammans med
föreningslivet för att skapa ett rikt och kvalitativt utbud av fritidsaktiviteter
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för helsingborgare i alla åldrar. Andelen föreningsaktiva i stadens utsatta
områden ska öka.

● Fritid Helsingborg ska under 2025 utveckla nya vägar för att underlätta för
fler att bli ledare i föreningslivet.

Nämndens ekonomiska tilldelning

Ekonomisk tilldelning (mnkr)

Kommunstyrelsens inriktningsbeslut

- Utgångspunkt 2024 327,657

- Demografi 1,102

- Uppräkning 3,0 %, 9,863

Förslag till ekonomiskt utrymme enligt inriktningsbeslutet 338,622

Föreslagna justeringar

- Demografi, förändring på grund av ny befolkningsprognos (inkl uppräkn.) −1,378

- Ökade driftkostnader investeringar 2,900

- Teknisk justering påslag pensioner −0,785

- Justering påslag pensioner, kostnadsneutralitet mot friskolor −0,266

- Stärkt ungdomsverksamhet 2,800

- Stärkt aktivitet bland äldre 1,500

- Etablera regnbågshus 4,000

- Extra tilldelning 2,000

Summa föreslagna justeringar 10,771

Förslag på ekonomisk tilldelning 2025 349,4

Ökad ekonomisk tilldelning 2025 jämfört med 2024 21,736

Procentuell förändring mellan 2024 och 2024 6,6%

Procentuell förändring exklusive justering påslag pensioner 7,0%

Skillnad mot styrets totala tilldelning 6,000

Preliminär ekonomisk tilldelning för åren 2026 och 2027

Planår 2026 357,5

Planår 2027 365,7

Extra tilldelning

Alla helsingborgare ska ha tillgång till en meningsfull fritid. Vi är oroliga över
utvecklingen där mer och mer stängs ner. Därför ger vi en extra tilldelning 2 mnkr.
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Ökade driftskostnader
Stadens tillväxt innebär ett behov av utökning och utveckling av idrotts- och
fritidsnämndens anläggningar. Dessa investeringar innebär ökade driftskostnader
(räntor och avskrivningar) för nämnden. Vi föreslår att öka nämndens
kommunbidrag med 2,9 mnkr för att möta de ökade kostnader som
investeringarna medför.

Stärkt ungdomsverksamhet
Fler unga helsingborgare måste få tillgång till en meningsfull fritid. Att känna
gemenskap, att få röra på kroppen och att spendera tid med andra är positivt både
för den fysiska och psykiska hälsan. Vi vill därför satsa 2,8 mnkr på att förstärka
ungdomsverksamheten.

Stärkt aktivitet bland äldre
Seniorskolan i Helsingborg ger helsingborgare som är 60 år eller äldre tillgång till
social gemenskap, meningsfull sysselsättning, fysisk aktivitet, kultur och
utflykter. Det är mycket positivt för hälsan. Platserna på seniorskolan är så
populära att inte ens reservkön är öppen för anmälan. Vi satsar därför 1,5 mnkr för
att kunna utöka projektet.

Etablera ett Regnbågshus
Helsingborg har en mötesplats för HBTQI-personer, Ung HBTQI. Den har öppet
under brgränsade öppettider och riktar sig i ålder till en begränsad målgrupp. Det
har under lång tid saknats en mötesplats för HBTQI-personer som har öppet under
längre tider och som har en bredare målgrupp. HBTQI-personer utsatthet i
Helsingborg lyfts ofta fram och ett sätt att motverka denna är att se till att vi har
fler mötesplatser. Vi satsar därför 4 mnkr på etableringen av ett Regnbågshus. För
2026 och 2027 reserverar vi respektive 2 mnkr för driften.

Nämndens specifika uppdrag

Stärk möjligheten för personer med funktionsnedsättningar att
delta i idrotts- och föreningslivet
I Helsingborg ska det vara enkelt för alla att ta del av idrott och föreningsliv. För
den med funktionsnedsättning finns det ofta många hinder, såväl fysiska som
mellanmänskliga. Vi vill att idrott- och fritidsnämnden särskilt arbetar med att
stärka möjligheten för personer med funktionsnedsättning att delta i idrotts- och
föreningslivet.
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Etablera en våldsförebyggande verksamhet hos Fritid Helsingborg
Tidigt våldspreventivt arbete handlar mycket om värderingar och normer. Fritid
Helsingborgs anställda möter många av helsingborgs ungdomar och har en roll i
att stärka trygga relationer och motverka otrygga relationer. Vi vill därför att Idrott-
och fritidsnämnden får ett uppdrag att etablera en våldsförebyggande verksamhet.
Det kan med fördel vara att implementera arbetet med Mentorer i våldsprevention
eller Machofabriken.

Allaktivitetshus tillsammans med kulturnämnden samt barn- och
utbildningsnämnden
Fler barn måste få tillgång till mer aktivitet. I Helsingborg har vi aktivitetshus på
Idrottens hus och på Tryckeriet. Det är bra verksamheter, men det behöver sprida
sig i staden. Vi vill därför att kulturnämnden, idrott- och fritidsnämnden samt
barn- och utbildningsnämnden etablerar allaktivitetshus på skolor i staden. Läs
mer om detta under kulturnämndens avsnitt.

Miljöpartiet de Gröna vill:
● Att idrotts- och fritidsnämndens inriktning fastställs enligt vårt förslag.
● Att idrotts- och fritidsnämndens mål fastställs enligt vårt förslag.
● Att idrotts- och fritidsnämndens ekonomiska tilldelning fastställs enligt

vårt förslag.
● Att idrott och fritidsnämnden får det specifika uppdragen:

○ Stärk möjligheten för personer med funktionsnedsättningar att delta
i idrotts- och föreningslivet.

○ Etablera en våldsförebyggande verksamhet hos Fritid Helsingborg.

Kulturnämnden
Ett rikt kulturliv i Helsingborg ska värnas, utvecklas och användas som redskap
mot barriärer och för att sudda ut gränser. Kulturlivet i Helsingborg består av både
fria grupper och individer som skolor, näringsliv, föreningar och klassiska
institutioner. Samverkan mellan de olika aktörerna i samhället och mellan
samhällen är viktigt. Kulturlivet ska vara tillgängligt för många, oavsett
ekonomiska förutsättningar.

Framtidens samhälle måste vara hållbart ur många aspekter. Hållbar utveckling
beskrivs ofta från ekonomiska, sociala och miljömässiga utgångspunkter. Kultur
stödjer och interagerar med de övriga utgångspunkterna samtidigt som kulturen
har ett starkt egenvärde. Kultur bidrar till ett hållbart samhälle genom att konst
och kultur som en fungerar sammanhållande länk i samhället. Men också genom
att kultur öppnar perspektiv som möjliggör tillägnande av nya kunskaper. Tillgång
till konst och kultur gör det möjligt att förstå och därmed påverka och omforma
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utvecklingen i riktning mot hållbarhet. Den nyligen genomförda utredning om
områdesbibliotek ska börja verkställas.

Nämndens inriktning och mål
Miljöpartiet de Grönas förslag till inriktning:
I samverkan med andra aktörer utvecklas kulturens roll och tillgänglighet i hela
Helsingborg, i staden såväl som på landsbygden. Vi bedriver verksamhet som
möter behoven av kultur, kunskap och bildning hos besökare, deltagare, utövare
och initiativtagare. Detta med speciellt fokus på barn och unga.

Nämndens mål
Miljöpartiet de Grönas förslag till mål:

● Antalet inskrivna elever vid Helsingborgs kulturskola ska öka

Nämndens ekonomiska tilldelning
Ekonomisk tilldelning (mnkr)

Kommunstyrelsens inriktningsbeslut

- Utgångspunkt 2024 221,791

- Demografi 0,310

- Uppräkning 3,0 % 6,663

Förslag till ekonomiskt utrymme enligt inriktningsbeslutet 228,765

Föreslagna justeringar

- Demografi, förändring på grund av ny befolkningsprognos (inkl uppräkn.) −1,563

- Ökade driftkostnader investeringar 1,000

- IT-infrastruktur 0,081

- Teknisk justering påslag pensioner −1,536

- Förstärkt kulturskola 1,000

- Två nya områdesbibliotek 6,000

- Kompensation för demografijustering 1,563

-Allaktivitetshus 8,000

Summa föreslagna justeringar 14,545

Förslag ekonomisk tilldelning 2025 243,3

Ökad ekonomisk tilldelning 2025 jämfört med 2024 21,519

Procentuell förändring 2024 jämfört med 2025 9,7%

Procentuell förändring exklusive justering påslag pensioner 10,4%

Skillnad mot styrets totala tilldelning 11,363
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Preliminär ekonomisk tilldelning för åren 2026 och 2027

Planår 2026 248,9

Planår 2027 254,8

Ökade driftskostnader
Investeringar inom nämndens verksamhetsområde innebär ökade driftskostnader
(räntor och avskrivningar). Vi föreslår att öka nämndens kommunbidrag med 1,0
mnkr för att möta de ökade kostnader som investeringarna medför.

Förstärkt kulturskola
Fler helsingborgare borde få tillgång till att utöva kultur. För att tillgodose att
antalet elever i kulturskolan kan öka ger vi ett tillskott om 1 mnkr till
kulturnämnden.

Två nya områdesbibliotek
Miljöpartiet vill se fler bibliotek i Helsingborg. Det är bra mötesplatser och viktigt
för att kunna öka läsandet bland helsingborgare i alla åldrar. Vi satsar därför 6
mnkr på att etablera ett områdesbibliotek i Maria Staden och ett
områdesbibliotek på Planteringen. Med fördel kan biblioteken kombineras med
träffpunkter eller annan verksamhet.

Kompensation demografi
Demografitilldelning som för kulturnämnden medför en minskning av 1,563 mnkr.
Förändringen av demografin påverkar dock inte hela kulturnämnden och vi vill
därför återställa minskningen med en extra tilldelning om 1,563 mnkr.

Allaktivitetshus tillsammans med idrott- och fritidsnämnden samt
barn- och utbildningsnämnden
Vi vill se fler gemensamma ytor i Helsingborg. Därför vill vi att kulturnämnden i
samarbete med idrott- och fritidsnämnden samt barn- och utbildningsnämnden
etablerar allaktivitetshus på stadens skolor.

Här ska barn, unga och vuxna kunna möta kultur, fritid och gemenskap utan att
behöva vara en del av en förening eller att ta sig till stadens större arenor för kultur
och fritid.

Allaktivitetshuset ska vara öppet för både barn och vuxna och det är deltagarnas
önskemål som styr utbudet. Det kan med fördel även finnas barnpassning, så att
den förälder som inte kan lämna sitt barn kan komma på aktiviteter och ta med
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sig barnet. Det är även en bra plats för att erbjuda föräldrastöd, för att nå de som
kanske inte själva söker upp staden för detta.

Genom att använda skolans lokaler ser vi också en möjlighet att använda ytor som
annars kanske blir oanvända då behovet av skollokaler minskar när demografin
går ner.

För detta avsätter vi 8 mnkr för 2025, 2026 och 2027. Detta ska gå till att etablera
två allaktivitetshus per år. Om det faller väl ut är vi beredda att satsa mer pengar
kommande år för fler etableringar.

Nämndens specifika uppdrag

Kulturdriven stadsutveckling tillsammans med
stadsbyggnadsnämnden
Vi vill att kulturen ska få ta större plats i vårt stadsrum. Därför har vi förslag på
samarbeten mellan kulturnämnden och stadsbyggnadsnämnden. Läs mer om det
under stadsbyggnadsnämnden.

Miljöpartiet de Gröna vill:
● Att kulturnämndens inriktning fastställs enligt vårt förslag.
● Att kulturnämndens mål fastställs enligt vårt förslag.
● Att kulturnämndens ekonomiska tilldelning fastställs enligt vårt förslag.

Fastighetsnämnden
Fastighetsnämnden är en av de dolda verktygen när det gäller att bekämpa
klimatkrisen. Det handlar om energianvändningen. Vi måste bli bättre på att
producera grön energi - till exempel genom ordentliga satsningar på solceller, men
om ekvationen ska gå ihop så måste vi även förbruka mindre energi. Där är
energianvändningen i fastigheter viktig. Höga krav på energieffektiva fastigheter
är därför av stor vikt.

Nämndens inriktning
Miljöpartiet de Grönas förslag till inriktning:
Sveriges smartaste fastighetsutvecklare med fokus på effektiva
verksamhetslokaler.
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Nämndens mål
Miljöpartiet de Grönas förslag till mål:

● Fastighetsförvaltningens normalårskorrigerade energianvändning ska 2025
vara högst 121,2 kWh/kvm/år.

● Klimatpåverkan i nybyggnadsprojekt som projekteras under 2025 ska i
genomsnitt vara max 230 kg CO2e/kvm BTA för utbildningslokaler, förskolor
samt specialbostäder och max 280 kg CO2e/kvm BTA för övriga byggnader.

● Andelen avslutade hyresgarantier för målgrupperna anvisade nyanlända
och tidigare remitterade hyresgäster utan uppföljning som avslutas inom
två år ska 2025 uppgå till minst 85 procent.

Ekonomisk tilldelning

Ekonomisk tilldelning (mnkr)

Kommunstyrelsens inriktningsbeslut

- Utgångspunkt 2024, −207,346

- Varav kommunbidrag (inkl Lokalbank 1 & 2 samt Nyprod.fond, totalt 45 mkr) 63,548

- varav utdelningskrav −270,894
- Uppräkning 3,0 %, 0,556

- Justerat utdelningskrav på grund av komponentavskrivningseffekt 5,000

Förslag till ekonomiskt utrymme enligt inriktningsbeslutet −201,790

Föreslagna justeringar

- Justerat utdelningskrav (ökat till 285 mnkr) −19,106

- IT-infrastruktur 0,239

- Uppdrag hantering av inhyrning av externa lokaler 3,000

- Reservering Brandorama (engångspost för 2025) 37,500

- Teknisk justering påslag pensioner −0,531

Summa föreslagna justeringar 21,102

Förslag på ekonomisk tilldelning 2025 -180,7

Ökad ekonomisk tilldelning 2025 jämfört med 2024 26,658

Procentuell förändring mellan 2024 och 2025 −12,9%

Procentuell förändring exklusive justering påslag pensioner −13,1%

Skillnad mot styrets totala tilldelning 0

Preliminär ekonomisk tilldelning för åren 2026 och 2027

Planår 2026 -196,5

Planår 2027 -227,3

52



Justerat utdelningskrav
Fastighetsnämnden har ett utdelningskrav på sin lokaluthyrningsverksamhet. I
resursfördelningsmodellen sker ingen automatisk uppräkning av
avkastningskravet med hänsyn till att fastighetsnämndens intäkter ökar i takt
med att staden uppför nya verksamhetslokaler. Årliga uppräkningar av
hyresintäkterna tillsammans med nya hyresobjekt har gett fastighetsnämnden
överskott i verksamheten.

Den nya beräkningsmodellen av utdelningskravet är baserad på nämndens
hyresintäkter minus internräntekostnader. Avkastningskravet är 28 %, vilket ger
en ökning av avkastningskravet med 19,1 mnkr från 265,9 (270,9–5) mnkr till 285
mnkr för 2025. Den nya beräkningsmodellen, som blir en del av
resursfördelningsmodellen, innebär att fastighetsnämnden får ett ökat
avkastningskrav, i nominella tal räknat, när nya hyresobjekt (till exempel nya
vårdboenden) tillkommer. Avkastningskravets nivå kommer att utvärderas under
några år.

Inhyrning av externa lokaler
Fastighetsnämnden kommer framöver att ansvara för hantering av externa
inhyrda lokaler. Ansvaret innebär att förvaltningen behöver tillföra ett antal
tjänster och för att möta de kostnader som uppkommer föreslår vi att nämnden
tillförs 3,0 mnkr.

Reservering Brandorama
Fastighetsnämnden ska låta utföra ett saneringsarbete på Brandorama för att
rena från PFAS-ämnen i spillvatten som når Välabäcken och tillförs 37,5 mnkr för
2025. Se en mer utförlig beskrivning på sidan 18.

Specifika uppdrag

Ta fram en plan för att anlägga solceller på stadens parkeringshus

Helsingborg behöver accelerera sitt arbete med solceller. Miljöpartiet anser att fler
ytor bör användas till solceller. Vi vill därför att fastighetsnämnden ihop med
stadsbyggnadsnämnden tar fram en plan för att anlägga solceller på stadens
parkeringshus.

Miljöpartiet de Gröna vill:
● Att fastighetsnämndens inriktning fastställs enligt vårt förslag.
● Att fastighetsnämndens mål fastställs enligt vårt förslag.
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● Att fastighetsnämndens ekonomiska tilldelning och utdelningskrav
fastställs enligt vårt förslag..

● Att fastighetsnämnden får följande specifika uppdrag:
○ Ta fram en plan för att anlägga solceller på stadens parkeringshus.

Miljönämnden

Nämndens inriktning
Miljöpartiet de Grönas förslag på inriktning:
Vi engagerar invånare, näringslivet, akademin och föreningar i
klimatomställningen och arbetar för god vattenstatus. Vi bidrar till trygghet och
medverkar till sund konkurrens genom tillsyn, kontroll och myndighetssamverkan.
Tillsammans med andra aktörer vidareutvecklar vi miljö- och klimatundervisning
och kommunicerar kring miljömässig hållbarhet till invånare, närings- och
föreningsliv.

Nämndens mål
Miljöpartiet de Grönas förslag på mål:

● Vi verkar för en ökad energihushållning och användning av förnybara
bränslen för en minskad klimatpåverkan

● Genom att engagera invånare till att resa hållbart är det fler som går, cyklar
eller åker kollektivt i staden 2025, vilket bidrar till minskade utsläpp av
koldioxid

● Förekomsten av skräp i havet omkring stadens hamnstråk har minskat
vilket bidrar till en hälsosam och renare havsmiljö

Nämndens ekonomiska tilldelning

Ekonomisk tilldelning (mnkr)

Kommunstyrelsens inriktningsbeslut i februari

- Utgångspunkt 2024, enl. KS inriktningsbeslut 47,660

- Demografi, enl. KS inriktningsbeslut 0,182

- Uppräkning 3,0 %, enl. KS inriktningsbeslut 1,435

Förslag till ekonomiskt utrymme enligt inriktningsbeslutet 49,278

Föreslagna justeringar
- Demografi, förändring på grund av ny befolkningsprognos (inkl
uppräkn.) −0,447

- IT-infrastruktur 0,015
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- Teknisk justering påslag pensioner −0,540

- Stärkt myndighetssamverkan 1,200

- Utbildning lagstiftning avfall 1,000

- Utbildning lagstiftning klimatneutralitet 1,000

- Klimatkoordinator 3,000

Summa föreslagna justeringar 5,288

Förslag på ekonomisk tilldelning 2025 54,5

Ökad ekonomisk tilldelning 2025 jämfört med 2024 6,846

Procentuell förändring mellan 2024 och 2025 14,4%

Procentuell förändring exklusive justering påslag pensioner 15,5%

Skillnad mot styrets totala tilldelning 4,000

Preliminär ekonomisk tilldelning för åren 2026 och 2027

Planår 2026 55,9

Planår 2027 57,4

Stärkt myndighetssamverkan
Samverkan mellan olika myndigheter för att slå till mot olika kriminella
verksamheter har haft en god effekt. För att kunna fortsätta att utveckla denna
verksamhet tilldelar vi 1,2 mnkr till miljönämnden.

Utbildning lagstiftning avfall
För att möta klimatförändringarna genom att minska vår användning av resurser
och istället återvinna och återanvända material mer kommer det mer och mer
lagstiftning på området avfall. Det är positivt och för att kunna möta denna
behöver nämnden ytterligare utbildning på temat. För detta avsätter vi 1 mnkr.

Utbildning klimatneutralitet
För att möta klimatförändringarna behöver vi fler innovativa metoder. Vi vill därför
att miljönämnden får 1 mnkr extra för att kunna utbilda sin personal inom olika
delar som kan användas för att nå klimatneutralitet.

Klimatkoordinator

Staden behöver accelerera sitt klimatarbete, både internt och externt. För att få det
arbetet att accelerera behövs personer dedikerade till att leda omställningen. Vi
vill därför att staden inför omställningsledare, vilka ska jobba brett över staden
med stöd och administration för att se till att alla delar följer med i utvecklingen.
Arbetet ska göras ihop med stadsdirektören. För detta föreslår Miljöpartiet att
miljönämnden tilldelas 3,0 mnkr.
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Nämndens specifika uppdrag

Utreda en utveckling av klimatväxlingsfonden
I takt med att färre tjänsteresor sker med flyg så minskar stadens
klimatväxlingsfond. Det är positivt att flygresorna minskar, men fonden har
fortfarande en viktig roll i att stötta förvaltningar och tjänstepersoner som väljer
mer miljösmarta färdmedel. Vi vill därför att miljönämnden får ett uppdrag att
utreda om där är andra beteenden eller val som sker i stadens organisation som
bör förbindas med en inbetalning till klimatväxlingsfonden.

Miljöpartiet de Gröna vill:
● Att miljönämndens inriktning fastställs enligt vårt förslag.
● Att miljönämndens mål fastställs enligt vårt förslag.
● Att miljönämndens ekonomisk tilldelning fastställs enligt vårt förslag.
● Att miljönämnden får följande specifika uppdrag:

○ Utreda en utveckling av klimatväxlingsfonden.

Överförmyndarnämnden

Nämndens inriktning
Miljöpartiet de Grönas förslag till inriktning:
Digitalisera gode mäns och förvaltares ekonomiska redovisningar för att skapa en
mer effektiv och rättssäker hantering.

Nämndens ekonomiska tilldelning

Ekonomisk tilldelning (mnkr)

Kommunstyrelsens inriktningsbeslut

- Utgångspunkt 2024, 22,508

- Uppräkning 3,0 %, 0,675

- Teknisk justering ny debiteringsmodell digitaliseringstjänster 0,058

Förslag till ekonomiskt utrymme enligt inriktningsbeslutet 23,241

Föreslagna justeringar

- IT-infrastruktur 0,019

- Teknisk justering påslag pensioner −0,093

- Stärkt IOP-samverkan 0,250

- Arvodesuppräkning 1,000
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Summa föreslagna justeringar 1,179

Förslag på ekonomisk tilldelning 2025 24,417

Ökad ekonomisk tilldelning 2025 jämfört med 2024 1,909

Procentuell förändring mellan 2024 och 2024 8,5%

Procentuell förändring exklusive justering påslag pensioner 8,9%

Skillnad mot styrets totala tilldelning 0

Preliminär ekonomisk tilldelning för åren 2026 och 2027

Planår 2026 24,9

Planår 2027 25,4

Stärkt IOP-samverkan

Miljöpartiet har länge varit positiva till IOP-samverkan med föreningar. Vi avsätter
därför 0,25 mnkr för IOP-samverkan.

Arvode

Helsingborg ligger lågt i arvode till ställföreträdare. Arvodet baseras på
prisbasbelopp, vilket för 2024 är höjt. Därför behövs ett tillskott för att täcka
arvodesnivåerna. Vi tilldelar överförmyndarnämnden 1 mnkr.

Miljöpartiet de Gröna vill:
● Att överförmyndarnämndens inriktning fastställs enligt vårt förslag.
● Att överförmyndarnämndens ekonomisk tilldelning fastställs enligt vårt

förslag.

Valnämnden

Nämndens ekonomiska tilldelning

Ekonomisk tilldelning (mnkr)

Kommunstyrelsens inriktningsbeslut

- Utgångspunkt 2024 0,391

- Uppräkning 3,0 % 0,012

Förslag till ekonomiskt utrymme enligt inriktningsbeslutet 0,403

Föreslagna justeringar

- Teknisk justering påslag pensioner −0,005

- Förstärkning för verksamhet icke-valår 0,600
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- Satsning på ökat valdeltagande 1,000

Summering av föreslagna justeringar 1,595

Förslag ekonomisk tilldelning 2025 2,0

Ökad ekonomisk tilldelning 2025 jämfört med 2024 1,607

Procentuell förändring mellan 2024 och 2025 410,7%

Procentuell förändring exklusive justering påslag pensioner 412,0%

Skillnad mot styrets totala tilldelning 1,000

Preliminär ekonomisk tilldelning för åren 2026 och 2027

Planår 2026 11,0

Planår 2027 2,0

Förstärkning för verksamhet icke-valår
Tidigare år visar att det är svårt för valnämnden att få den ekonomiska
tilldelningen att räcka under år som inte är valår. Nämndens sammansättning och
mötesfrekvens är en bidragande faktor, en annan är det nya, större och
framtidssäkrade lager för valmaterial som nämnden förfogar över. Vi föreslår
därför att valnämnden tillförs 0,6 mnkr.

Satsning på ökat valdeltagande

Miljöpartiet har länge drivit att staden bör verka mer för ökat valdeltagande. Vi har
varit ordförande i demokratiberedningen, samt verkat för att den gamla val- och
demokratinämnden skulle finnas kvar. Vi vill fortsatt prioritera ökat valdeltagande
och avsätter i denna budget 1 mnkr för detta.

Miljöpartiet de Gröna vill:
● Att valnämndens ekonomiska tilldelning fastställs enligt vårt förslag.

Kommunstyrelsen inklusive stadsgemensamt
Helsingborg har nu fyra olika klimatavtal: för invånare, föreningar, företag och
barn. Vi har även Helsingborgsdeklarationen, som riktar sig till aktörer inom
logistik. Det är bra, men Miljöpartiet vill mer. Vi vill ta fram fler lokala färdplaner,
som Helsingborgsdeklarationen, i fler branscher. Fossilfritt Sverige startades på
nationell nivå av regeringen under den mandatperioden 2014-2018 och har
fungerat som en plattform mellan offentliga aktörer, företag och andra aktörer
som vill göra Sverige fritt från fossila bränslen. På nationell nivå har över tio
sektorer tagit fram egna färdplaner för att bli fossilfria. Vi vill se samma satsning i
Helsingborg, där utgångspunkten är den antagna Klimat- och energiplanen.
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De senaste åren har vi sett en trend mot att kriminella gäng rekryterar allt yngre
barn till sitt gäng. De unga får ofta begå olika typer av brott för gängens räkning.
De äldre kriminella utnyttjar det faktum straffen för brott begångna av barn är
lägre, men också det faktum att barn och unga är enklare att dupera till att begå
handlingar som de egentligen inte vill eller förstår konsekvensen av. Det är väl
känt från forskningen att det finns riskfaktorer samt skyddsfaktorer vilka ökar
respektive minskar risken för att unga hamnar i kriminalitet. Det vetenskapligt
förankrade förebyggande arbetet måste accelerera och vi måste som stad kunna
möta de olika riskfaktorer som finns. Därför vill vi i Miljöpartiet se att minst fyra av
stadens stadsdelar kartläggs för att identifiera vilka individuella riskfaktorer för
utanförskap och kriminalitet som finns i stadsdelen. Denna kartläggning ska
sedan ligga till grund för specifika insatser som ska göras ihop med civilsamhälle,
blåljusyrken och näringslivet.

Nämndens inriktning
Miljöpartiet de Grönas förslag till inriktning:
Helsingborg ska ha det bästa klimatet för företagsamma människor. Vi ska
förenkla för invånare, företag och organisationer att vara involverade i stadens
utveckling. Staden ska arbeta för att Campus Helsingborg utvecklas och att
antalet kunskapsintensiva företag och antalet anställda inom kunskapsintensiva
företag i Helsingborg ökar. Helsingborg ska upplevas tryggt och vara säkert med en
stärkt civil beredskap. Helsingborg ska vara ledande på miljö och klimat.

Nämndens mål
Miljöpartiet de Grönas förslag till mål:

● Företagens bedömning av stadens myndighetsutövning och service ska
2025 uppgå till ett nöjd-kund-index på minst 76 i SKR:s
företagsklimatmätning Insikt.

● Tryggheten i Helsingborg enligt stadens index för trygghet och säkerhet ska
2025 öka till minst 62.

● Stadens resultat ska uppgå till minst 1,5 procent av skatteintäkter,
statsbidrag och utjämning i genomsnitt under mandatperioden.

● Självfinansieringsgraden av totala investeringar ska vara minst 75 procent
● Minst en till bransch, utöver logistikbranschen, ska under 2025 ha fått en

motsvarighet till Helsingborgsdeklarationen.
● Minst fyra av stadens stadsdelar genomgår en individuell kartläggning av

riskfaktorer för utanförskap och kriminalitet hos barn och unga som bor i
stadsdelen. Kartläggningen ska ligga till grund för insatser specifika för
stadsdelens behov.
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Ekonomisk tilldelning

Ekonomisk tilldelning (mnkr)

Kommunstyrelsens inriktningsbeslut

- Utgångspunkt 2024 485,543

- Uppräkning 3,0 % 14,566

- Teknisk justering ny debiteringsmodell digitaliseringstjänster 0,546

Förslag till ekonomiskt utrymme enligt inriktningsbeslutet 500,655

Föreslagna justeringar

- Teknisk justering påslag pensioner −3,584

- Motpost teknisk justering påslag pensioner (stadsgem.) 58,563

- IT-infrastruktur 4,900

- Korrigering av teknisk justering mellan AMN och KS (ansvar för
kompetensförsörjning)

1,050

- Trygghetsskapande personal 1,000

- Trygghetscentral (varav 1 mnkr är engångspost för 2025) 4,000

- Paket för civil beredskap och cybersäkerhet 5,000

- Stärkt personalsäkerhet 0,900

- Utökad evenemangsfond och tillsatt filmproduktionsfond 4,000

- Digital ingång, driftkostnader och kapitalkostnader 12,410

- Stärka digitaliseringsarbetet 3,000

- E-handel, införande och drift (varav 0,6 mnkr är engångspost för 2025) 3,000

- HH-arbete 2,400

- Utredningsbehov Västkustbanan (varav 0,5 mnkr är engångspost för
2025 och 3 mnkr är tillfällig ram för 2026 och 2027)

3,500

Summering av föreslagna justeringar 100,139

Förslag ekonomisk tilldelning 2025 600,794

Ökad ekonomisk tilldelning 2025 jämfört med 2024 115,251

Procentuell förändring mellan 2024 och 2025 23,7%

Procentuell förändring exklusive justering påslag pensioner 12,4%

Skillnad mot styrets totala tilldelning 0

Preliminär ekonomisk tilldelning för åren 2026 och 2027

Planår 2026 610,7

Planår 2027 622,9
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Korrigering av teknisk justering mellan arbetsmarknadsnämnden
och kommunstyrelsen gällande ansvar för kompetensförsörjning
I beslutet om mål och ekonomi 2023 flyttades 1,7 mnkr från kommunstyrelsen till
arbetsmarknadsnämnden för att arbetsmarknadsnämnden skulle ta över visst
ansvar för kompetensförsörjning från kommunstyrelsen. Eftersom intäktssidan
inte beaktades i samband med detta beslut så behöver det korrigeras i detta
ärende med 1,1 mnkr för kommunstyrelsen.

Trygghetsskapande personal
I Helsingborg, precis som i många andra städer, är en av de största utmaningarna
otrygghet och organiserad brottslighet. Kriminella gäng sprider både otrygghet och
osäkerhet. De rekryterar barn och unga för att utföra uppgifter åt dem. Ofta förstår
inte ens barnet själv vad som håller på att hända. På vuxenvärlden vilar ett oerhört
stort ansvar att se och höra barn och unga innan de kriminella gängen gör det. För
de barn och unga som redan lurats av de kriminella gängen måste vuxenvärlden
finnas där en ett hjälp och stöd ur en annan destruktiv spiral ner i kriminalitet.

I Helsingborg finns många som vill hjälpa till. Civilsamhället knackar på stadens
dörr för att få vara en än mer aktiv roll i det förebyggande arbetet. Vi i Miljöpartiet
tycker att den dörren borde öppnas oftare. Den som vill hjälpa till att göra
Helsingborg till en tryggare stad, idag och på lång sikt, ska välkomnas. Vi satsar
därför 1 mnkr på att kunna ha en högre vuxennärvaro i det offentliga rummet, men
också till att stödja föreningar som erbjuder sunda mötesplatser för stadens unga.

Förstärkt trygghetscentral
Stadens trygghetsarbete gynnas av samordning mellan olika aktörer. Genom att
samordna vårt trygghetsarbete på trygghetscentralen i Bårslöv tror vi att det kan
bli ännu bättre. För detta får kommunstyrelsen 4,0 mnkr för att förstärka
trygghetscentralen varav 1,0 mnkr är ett engångsbelopp 2025.

Paket för civil beredskap och cybersäkerhet
De senaste åren har säkerhetsläget i världen förändrats. Vå måste i Sverige
anpassa oss efter detta och höja vår beredskap. Särskilt den civila beredskapen
och beredskapen för cyberangrepp måste stärkas. För detta tilldelas MIljöpartiet
5,0 mnkr som delas upp inom stadsledningsförvaltningens berörda avdelningar.

Stärkt personalsäkerhet
Den senaste tiden har flera fall av infiltration upptäckts inom offentlig sektor. Det
är en mycket farlig utveckling, som riskerar att underminera förtroende för och
kraften hos det offentliga. Därför tilldelas kommunstyrelsen 0,9 mnkr för att
tillsätta en personalsäkerhetshandläggare. Funktionen har i uppdrag att stödja
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stadens förvaltningar i rekryteringsprocesser, motverka och förhindra otillåten
påverkan gentemot stadens anställda samt arbeta tillsammans med
polismyndigheten och stadens HR-avdelning i personalfrågor. Helsingborgs stad
finns ytters till för helsingborgarna, därför behöver vi säkerställa att personer som
har andra uppsåt än att bidra till stadens kvalitet, service och arbete, inte anställs
inom staden.

Utökad evenemangsfond och tillsatt filmproduktionsfond
Helsingborgs evenemangsfond är inte enbart bra för turismen och näringslivet i
Helsingborg. Det ger även en möjlighet för stadens föreningar och organisationer
att hålla större evenemang i Helsingborg. Det är positivt för arrangören att kunna
få stöd från staden i sitt arrangemang och samtidigt kunna göra sig ett namn
nationellt eller till och med internationellt för att kunna anordna bra evenemang.
Vissa år är evenemangsfonden väl använd och tillsammans med
kostnadsökningar kopplade till inflationen så vill vi stärka fonden med 2 mnkr.

Vidare så behöver Helsingborg bli bättre på att gynna fler delar av den kulturella
branschen. Därför tilldelas kommunstyrelsen 2 mnkr för att främja Helsingborg
som inspelningsplats i samverkan med Kulturnämnden.

Digital ingång, driftkostnader och kapitalkostnader
Kommunstyrelsen har sedan 2021 uppdraget att etablera en stadsgemensam
plattform för digital service samt ärende- och datahantering för att staden ska
kunna tillhandahålla en gemensam digital ingång. Investeringen medför
driftkostnader och kapitalkostnader i form av räntor och avskrivningar. Vi föreslår
en ökning av kommunstyrelsens kommunbidrag med 12,4 mnkr för att möta
dessa kostnader.

Stärka digitaliseringsarbetet
Helsingborg ligger efter i sitt digitaliseringsarbete. För att kunna göra detta
tilldelas kommunstyrelsen 3 mnkr.

E-handel, införande och drift
Syftet med e-handel är att underlätta för verksamheterna att beställa varor och
tjänster från stadens upphandlade leverantörer. Genom att ha en ingång till
stadens avtal blir det enklare för beställarna att hitta rätt. Idag går beställarna går
in i stadens avtalskatalog för att leta upp rätt leverantör att handla från.
Beställarna ger ofta uttryck för att det är svårt att hitta och det går åt mycket tid
och energi. Kommuner som infört e-handelssystem har bland annat sett att
avtalstroheten ökar, att köp på det rabatterade sortimentet ökar, att
fakturahanteringen förbättras samt att miljömärkta varor synliggörs. Vi föreslår

62



därför att kommunstyrelsen får 3,0 mnkr, varav 0,6 mnkr är en engångspost för
2025, för att införa och hantera e-handel i Helsingborgs stad.

HH-arbete
En fast förbindelse mellan Helsingborg och Helsingör har länge varit prioriterat
från Helsingborg. Att förstärka vår infrastruktur med en fast förbindelse till
Danmark hade varit bra både utifrån ett beredskapsperspektiv och för
Helsingborgs stadsutveckling i hamnområdet. För MIljöpartiet är det viktigt att
den fasta förbindelsen har plats för en järnväg. För att fortsätta arbetet med
HH-förbindelsen tilldelas kommunstyrelsen 2,4 mnkr.

Utredningsbehov Västkustbana
Det är ytterst viktigt för Helsingborg att dubbelspårsutbyggnaden på
Västkustbanan genom Helsingborg blir färdig. Fler behöver kunna åka tåg och för
att det ska ske måste järnvägen få ökad kapacitet. För att fortsätta arbeta med
Trafikverkets lokaliseringsutredning tilldelas kommunstyrelsen 3,5 mnkr.

Klimatkoordinator
Staden behöver accelerera sitt klimatarbete, både internt och externt. För att få det
arbetet att accelerera behövs personer dedikerade till att leda omställningen. Vi
vill därför att staden inför omställningsledare, vilka ska jobba brett över staden
med stöd och administration för att se till att alla delar följer med i utvecklingen.
Arbetet ska göras ihop med stadsdirektören. För detta föreslår Miljöpartiet att
miljönämnden tilldelas 3,0 mnkr. Kommunstyrelsen tilldelas inga pengar för
detta, utan arbetet leds via miljönämnden.

Nämndens specifika uppdrag

Fler praktikplatser inom stadens verksamheter
Helsingborg har ett stort behov av olika kompetenser samtidigt som vi har en hög
arbetslöshet. Staden kan i detta fall lösa två problem genom att etablera fler
praktikplatser i stadens verksamheter. Syftet är att få praktikanterna att kunna
fortsätta sin resa som anställd inom staden, alternativt att efter praktiken kunna
visa upp ett bredare CV som hjälper personen att få nästa jobb.

Grönare stad
I denna budget finns många förslag om att bygga en grönare stad. En del är att
fortsätta med en satsning på fler träd. Träd bidrar till skugga, biologisk mångfald
och dämpning av ljud. Det är därför positivt om fler helsingborgare väljer att
plantera träd i sina trädgårdar. Vi vill därför att kommunstyrelsen i samverkan
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med berörda nämnder ges i uppdrag att se över möjligheterna att erbjuda träd till
de som köper egnahemsbostäder.

Klimatberäkna budgetförslagen
I Helsingborg har vi höga ambitioner med att bli klimatneutrala till 2030. Ett av de
viktigaste verktygen vi har för detta är stadens budget. För att
kommunfullmäktige ska kunna ta belsut om stadens budget inte enbart baserat
på dess ekonomiska konsekvenser utan även på de klimatmässiga
konsekvenserna så föreslår vi att staden ska ta fram en modell för att
budgetförslagen ska klimatberäknas.

Utveckla ett grönare city
Behovet att transporter med bil är olika beroende på var man befinner sig. Vi vill se
olika tester och miljöer för att stimulera en minskning av transport med fossila
bilar. Vi vill i stadens centrala delar se fler sommargågator, där gatuutrymmet kan
användas till tex uteserveringar istället för till biltransporter. Vi vill även se lägre
hastighet i centrum och en utredning om hur vi till 2030 kan ha etablerat
utsläppsfria zoner i centrum.

Etablera HBTQI-råd

I Helsingborg har HBTQI-personer länge berättat om sin utsatthet. Staden har
bland annat genom att etablera mötesplatsen Ung HBTQI och genom Forum för
HBTQI arbetat med frågan. Men mer behöver göras. I böand annat Göteborg, som
gjort samma resa för HBTQI-personer som Helsingborg vill göra, har man etablerat
ett HBTQI-råd. I rådet finns HBTQI-personer och politiker med. Miljöpartiet anser att
Helsingborg borde inrätta ett HBTQI-råd.

Utveckla stadens arbete med markinköp och markbyte i syfte att
bevara och utveckla grönområden
Den 26 mars 2014 antog staden Grönstrukturprogram för Helsingborg. I samma
ärende antogs även följande “att uppdrag år kommunstyrelsen att arbeta
strategiskt med markinköp och markbyten samt se över relevanta avtal för att
förverkliga de gröna stråken och utvecklingsområdena i
grönstrukturprogrammet”.

Det var ett klokt beslut, men Miljöpartiet kan konstatera att arbetet med
markinköp och markbyten inte varit tillräckligt. Vi vill därför ge kommunstyrelsen i
uppdrag att återaktualisera och utveckla detta arbete.
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Uppdatera stadens trygghetsindex

Helsingborgs stad har tagit fram ett eget trygghetsindex. Det innefattar tio olika
punkter: Nuvarande 10 nyckeltal i indexet: 1. Polisens trygghetsmätning,
problemindex Helsingborg, 2. Invånarnas uppfattning om tryggheten i kommunen
(medborgarundersökningen), 3. Andel invånare 16-84 år med avsaknad av tillit till
andra (Folkhälsomyndigheten), 4. Andel invånare 16-84 år som avstår från att gå ut
ensam (Folkhälsomyndigheten), 5. Helsingborgshems trygghetsmätning,
6.Företags oro för brott eller ordningsstörningar (Staden och Tryggare Sverige), 7.
Anmälda våldsbrott (Brå, åtta olika brott), 8. Anmälda brott om skadegörelse (Brå,
sex olika brott), 9. Anmälda stöld- och tillgreppsbrott (Brå, sju olika brott), 10.
Stadens skadekostnader för glaskross och klotter.

Det är bra punkter, men det saknas en aspekt om våld i nära relationer. Det
drabbar hela familjer och påverkar även deras uppfattning om trygghet. Vi vill
därför att kommunstyrelsen får i uppdrag att uppdatera trygghetsindexet med
indikatorer kring våld i nära relationer.

Reformera stadens arbete med föreningar och samla det under
kommunstyrelsen
I Helsingborg finns många föreningar som vill vara en del av Helsingborgs
utveckling. Föreningarna verkar inom många områden och förhåller sig inte till
stadens indelning i förvaltningar och nämnder. Det blir därför problematiskt när
stadens föreningsbidrag är utdelat till flera olika nämnder, vilka enbart förhåller
sig till sitt eget ansvarsområde. Detta gör att många föreningar hamnar mellan
olika stolar när de ska söka föreningsbidrag. Vi vill därför att staden utreder hur
allt föreningsstöd kan samlas under kommunstyrelsen, för att med hjälp av
specialister från olika förvaltningar kunna överbrygga de mellanrum som finns
idag.

Vidare så upplever många föreningar att det är svårt att få längre ekonomiskt stöd
eller så kallade IOPer med staden, samtidigt som staden tecknar IOP-avtal med
föreningar från andra städer inom områden som stadens föreningar har
kompetens. Vi tror att det samlats behövs en större kompetens om IOPer och tror
att en samlad hantering under kommunstyrelsen är positivt för detta. Naturligtvis
ska även detta göras i samarbete med specialister på varje förvaltning.

I stadens Lokala överenskommelse med föreningslivets 2023-2026 finns principer
för samverkan mellan staden och de anslutna föreningarna. Denna
överenskommelse fungerar bra i vissa delar av staden och mindre bra i andra. För
att samla arbetet och se till att det blir bättre behöver det samlas under en nämnd.
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Uppdrag att återkomma till kommunfullmäktige med förslag på
hur 15-minutersstaden skulle kunna testas i en del av kommunen
15-minutersstaden är en modell som innebär att det mesta av service och
rekreation finns inom 15 minuters gång- eller cykelavstånd från hemmet. Det kan
vara förskola, skola, grönområde, idrott, butiker och restauranger. Det kan leda till
färre onödiga resor om vi planerar staden enligt en sådan modell.
Coronapandemin har tvingat människor att på kort tid helt förändra sin vardag.
Troligtvis kommer fler vilja fortsätta att arbeta mer hemifrån och kan då vara
beroende av att närsamhället har större service.

En första del är att ta fram en policy för utformning av byggnaders bottenvåning.
Detta hör även ihop med vår vilja att utveckla stadsdelscentrum. Vi vill även se fler
cirkulationsplaner. En cirkulationplan för ett område innebär att gående, cyklister
och kollektivtrafik har företräde i området. Biltrafiken begränsas till ett fåtal gator
och eventuella varuleveranser kräver tillstånd och kan endast ske inom vissa
tidsfönster.

Utreda hur staden kan implementera ringlinje för kollektivtrafik
Miljöpartiet vill minska behovet för helsingborgare att köra bil inne i centrum,
utan att minska tillgängligheten. För att möjliggöra detta vill utreda hur en
ringlinje med kollektivtrafik runt centrala staden skule kunna utformas och
kostnader för att göra den gratis. Ringlinjen skulle kunna ansluta till redan
etablerade parkeringsplatser och sedan köra i en cirkel eller “åtta” runt hela
centrum.

Miljöpartiet de Gröna vill:
● Att kommunstyrelsens inriktning fastställs enligt vårt förslag.
● Att kommunstyrelsens mål fastställs enligt vårt förslag.
● Att kommunstyrelsens ekonomiska tilldelning fastställs enligt vårt förslag.
● Att kommunstyrelsen får följande specifika uppdrag:

○ Genom HR-utskottet, tillsammans med övriga nämnder och utifrån
stadens kompetensförsörjningsbehov, göra en översyn av de olika
former och typer av praktikplatser som staden har att erbjuda i syfte
att bättre tillmötesgå invånarnas efterfrågan.

○ I samverkan med berörda nämnder se över möjligheterna att erbjuda
träd till de som köper egnahemsbostäder.

○ Ta fram en modell för att budgetförslagen ska klimatberäknas.
○ Etablera sommargågator.
○ Inför lägre hastighet i centrum.
○ Utred hur vi till 2030 kan ha etablerat utsläppsfria zoner i centrum
○ Etablera HBTQI-råd
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○ Utveckla stadens arbete med markinköp och markbyte i syfte att
bevara och utveckla grönområden.

○ Utveckla stadens trygghetsindex.
○ Reformera stadens arbete med föreningar och samla det under

kommunstyrelsen
○ Uppdrag att återkomma till kommunfullmäktige med förslag på hur

15-minutersstaden skulle kunna testas i en del av kommunen.
○ Utred hur staden kan implementera ringlinje för kollektivtrafik.
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Investeringsbudget 2025 och plan för 2026, 2027,
2028, 2029, 2030 och 2031.
Staden arbetar med en rullande sjuårsplan för investeringar. Investeringsplanen
visar behovet av investeringar sju år framåt utifrån ett verksamhetsperspektiv och
politiska ambitioner. Fullmäktige beslutar om ett budgetår och om en inriktning
för kommande sex år.

Särskilda prioriteringar 2025-2031
Nedan väljer vi att lyfta fram några av de prioriteringar som vi anser är särskilt
viktiga att lyfta. Alla investeringar framgår av Bilaga 2.

Våtmarker och naturområden
Våtmarker och naturområden har stor ekologisk betydelse för djurlivet, den
biologiska mångfalden, men också för vattenavrinningen liksom för möjligheten
att skydda natur. Miljöpartiet föreslår att 6 miljoner årligen planeras för åtgärder
kopplade till fler naturområden och våtmarker.

Färdigställ ishallen tidigare
Det finns ett stort behov av ishallen, som ska finansieras av pengar från
Dunkersstiftelserna. Vi anser därför att den ska färdigställas under 2027.

Trädplantering
Miljöpartiet vill se att fler träd planteras i Helsingborg. Träden har flera värden,
bland annat sänker de temperaturen under värmeböljor, minskar risken för
översvämning vid skyfall och har rekreativa värden. Därför reserverar vi för 8
miljoner årligen 2025-2031 för ökad trädplantering. Vi satsar också 2 miljoner
årligen 2025-2030 på projektet Grönare stad.

Cykelinvesteringar
Miljöpartiet anser att satsningar på gång- och cykelvägar bör vara prioriterade
även i ett svårt ekonomiskt läge. Det är en satsning på livskvalitet och säkerhet att
se till att det går att transportera sig säkert via gång och cykel. Vi har därför
tidigarelagt satsningen på cykelväg Vasatorpvägen, Välavägen och Rydebäck-Råå.

Östra Ramlösa
Miljöpartiet är motståndare till att exploatera Östra Ramlösa för bostäder. Vi
behöver hantera högklassig åkermark med försiktighet och att bygga en ny
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stadsdel långt ifrån stora kollektivtrafiknoder är inte att vara försiktig. Därmed
ställer vi oss inte bakom de investeringar som föreslås på Östra Ramlösa.

Det LSS-boende och vårdboende som är planerat på Östra Ramlösa vill vi se på en
annan placering.

Byggnation på åkermark

Miljöpartiet har varit kritiskt till olika byggnationer på åkermark. Vi ställer oss
därför inte bakom exploateringen av Långeberga ICA kv Kolven, Norra Ekeberga,
Uteslutningen Björka 17:1, Väla Södra 4, Välamarknaden 3, Välluv 14:1 Östra Ramlösa
industimoråde.

Oceanhamnen
Miljöpartiet är inte positiva till de detaljplaner som har lagts fram av de styrande
politikerna, när det gäller Oceanhamnen. Vi vill se en helt annan utveckling av
området. Vi anser dock att det bör utvecklas och därför finns pengar avsatta i vår
investeringsplan för detta.

Miljöpartiet de Gröna vill:
● Att investeringsbudget för 2025 och investeringsplan för 2025-2030 fastställs

enligt vårt förslag.
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Förslag till beslut

Miljöpartiet de Grönas förslag till kommunstyrelsen är
att föreslå kommunfullmäktige att anta förslag till mål och ekonomi 2025 samt
investeringsplan 2025-2031 för Helsingborgs stad enligt Miljöpartiet de Grönas
förslag.

Vi vill att nedan förslag ur vårt förslag till mål och ekonomi prövas särskilt av
kommunfullmäktige:

1. Att ge barn- och utbildningsnämnden ett tillskott på 9 mnkr för att
återetablera resursskolan (finansiering: sänkt överskottsmål)

2. Att förstärka elevhälsan genom att ge barn- och utbildningsnämnden ett
tillskott på 1 mnkr (finansiering: sänkt överskottsmål).

3. Starta upp skolfrukost genom att ge barn- och utbildningsnämnden ett
tillskott på 7,5 mnkr (finansiering: sänkt överskottsmål).

4. Att vård- och omsorgsnämnden ges följande mål: “Antalet demensplatser i
vårdboende ska öka så att minst 40 procent av vårdboendeplatserna är
demensplatser 2025”.

5. Utöka platserna för 80-90-100 genom att tillföra vård- och
omsorgsnämnden 1 mnkr (finansiering: sänkt överskottsmål).

6. Utöka investeringsmedel för handlingsplan stadens träd till 8 mnkr årligen.
7. Ge stadsbyggnadnämnden följade mål: “Antalet bilresor under 5 km ska

halveras senast 2025”.
8. Ge stadsbyggnadsnämnden följande uppdrag: “Inför klimatberäkning på

detaljplanenivå”.
9. Ge stadsbyggnadsnämnden följande uppdrag: “Etablera en kulturzon,

förslagsvis på Gåsebäck”.
10. Ge stadsbyggnadsnämnden följande uppdrag: “Utveckla våra

stadsdelscentrum till levande platser för handel, mötesplatser och kultur”.
11. Ge socialnämnden följande uppdrag: “I samverkan med tex Helsingborgs

kvinnojour, utred hur mer stöd kan ges för unga i våldsamma relationer
samt och hur stödet bör utformas”.

12. Tilldela idrott- och fritidsnämnden 4 mnkr för etableringen av ett
regnbågshus (finansiering: sänkt överskottsmål).

13. Etablera två nya områdesbibliotek, och för detta tilldela kulturnämnden 6
mnkr (finansiering: 3 mnkr från sänkt överskottsmål).

14. Ge kommunstyrelsen följande uppdrag “Ta fram en modell för att
budgetförslagen ska klimatberäknas”.

15. Ge kommunstyrelsen följande uppdrag: “Etablera sommargågator”.
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